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Nabídka inzerce
1900 výtisků zdarma doručených 

téměř do všech domácností v 
Mikroregionu Černilovsko.

Orientační ceny inzerce:

STRANA A4 1500,- Kč
1/2 STRANY 750,- Kč
1/4 STRANY 390,- Kč
1/8 STRANY 300,- Kč
DO 20 CM2 120,- Kč

Jen co se rozjela, už zase končí. 
Řeč je o plesové sezoně, která 
každoročně rezonuje hned v několika 
obcích našeho mikroregionu. I na 
stránkách tohoto čísla se o některých 
plesech dočtete. Třeba to, že TJ 
Librantice se po letech maškarního 
bálu v černilovské Sokolovně nebo  
v Libřicích konečně dočkala 
karnevalu doma. Nechyběli na něm 
Sněhurka a sedm trpaslíků nebo 
květinové dětinové děti (více i  
s fotkami na straně 30). Ve smiřické 
Dvoraně plesali myslivci ze Skalice 
a v Libníkovicích se dokonce konal 
karneval na ledě. Dění v černilovské 
Sokolovně přibližuje článek o plesu 
Sokola. 

Ještě po uzávěrce aktuálního 
vydání Zpravodaje se tam konal 
chovatelský ples, ale do aktuálního 
vydání se už nedostal. Rezervované 
místo však čekalo na nejaktuálnější 
událost, kterou bylo černilovské 
zastupitelstvo. Právě tam se 
diskutovalo o možném rozšíření 
objektu, v němž se dnes tanečníci 
mezi stoly poměrně tísní a hudba 
musí hrát v rohu, protože pódium je 

jediný prostor, kam lze v sokolovně 
umístit občerstvení. Díky zbourání 
sousedního domu se otevřela možnost 
přístavby, která by podle plánů 
radnice mohla budovu rozšířit po 
obou stranách. Vznikl by tak prostor 
pro stoly, nový bar i důstojné zázemí 
pro návštěvníky (více na straně 4).

Přelom roku je především 
příležitostí pro bilancování. V rubrice 
Ze života spolků proto najdete hned 
několik článků s přehledy o činnosti 
spolků v našem mikroregionu. Za 
zmínku určitě stojí taneční skupina 
Creato, která uspěla na mistrovství 
světa, ale i ohlédnutí za jubileem 
černilovských hasičů nebo ohlédnutí 
za náročným rokem SDH Výrava, 
které se s pomocí dalších sborů 
muselo vypořádat hlavně s květnovou 
povodní.

Zpravodaj přináší i zprávy z akcí, 
které se konaly ještě před Vánoci. 
Především tu však najdete ohlasy na 
Tříkrálovou sbírku, jež letos v mikro-
regionu opět zaznamenala velký 
úspěch. Množství zaslaných fotek 
nás inspirovalo k tomu, abychom jí 
věnovali celou obálku.

Tomáš Hejtmánek

EDITORIAL

Redakční rada:

J. Kudrnáč, M. Karpíšek, Vl. Prokeš, 
Mgr. J. Hofmanová, T. Hejtmánek

Redakční rada neodpovídá za stylizaci 
příspěvků a případné tiskové chyby.

 Uzávěrka příštího čísla: 10. 4. 2017.

Tisk AG TYP Kostelec n. Orl., 
náklad 1900 ks

Příspěvky odevzdávejte a inzerci  
objednávejte na OÚ v Černilově  

nebo na e-mailu:  
zpravodaj@cernilov.eu

Nevyžádané příspěvky se nevracejí.
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TIRÁŽ

Archiv Zpravodaje Černilovsko

Chcete si přečíst, co se psalo v minulém či loňském Zpravodaji? 
Zajímají vás události před deseti lety? Archiv Zpravodaje až 
do ledna 2004 najdete na webu Mikroregionu Černilovsko: 
mikroregion.cernilov.eu



OBEC ČERNILOV
 

Černilov 310
503 43 Černilov
tel.: 495 431 221
podatelna@cernilov.cz 
http://www.cernilov.eu

úřední hodiny

PO 8:00-12:00, 13:00-17:00
ÚT 8:00-12:00, 13:00-15:00
ST 8:00-12:00, 13:00-17:00
ČT 8:00-12:00, 13:00-15:00

Vážení čtenáři,
včerejší zasedání OZ 

mělo za úkol především 
přijmout finanční plán na 
letošní rok. Ten počítá  

s příjmy 38 mil. Kč a výdaji 49,5 mil. Kč 
– tedy schodkový, krytý aktivy minulých 
let. Je to dáno především tím, že máme  
v plánu akce, u kterých žádáme o dotaci. Ze 
SFDI žádáme o 3899 tis. Kč na Dopravní 
opatření při silnici II/308, ze SFŽP o cca 
1400 tis. Kč na akci „Komplexní řešení 
biologicky rozložitelných odpadů“ a před 
několika dny jsme podali žádost o dotaci 
na Opravu polní cesty Silnička ve výši 
2200 tis. Kč. Akci Dopravní opatření 
chceme realizovat bez ohledu na získání 
dotace, druhé dvě akce by se bez dotací 
nejspíš nerealizovaly. Další schválené 
stavby jsou úpravy silnice a prostranství 
ve středu Bukoviny za 4 mil. Kč a 
rekonstrukce chodníků od Ciprů dolů za 
3,6 mil. Kč. 

V minulém čísle jsem uváděl, jak by 
se mohlo využít území po zbouraném 
domu čp. 183 a okolí sokolovny. Dnes už 
máme prostorovou studii, projednanou ve 
stavební komisi. Vybraná varianta je na 
vizualizaci.

Stávající budova sokolovny zůstane 
zachována tak, aby se přístavbou zvětšila 
kapacita sálu pro koncerty a plesy. 
Architektonicky jednotícím prvkem bude 
přízemní přístavba po obou stranách 
(východní a západní) sokolovny.

Na východní straně se soustředí 
zázemí, do kterého se umístí rozšíření 
sezení, vstup, šatny a odpovídající hygiena. 
Na západní straně se umístí restaurace se 
sezením soustředěným k sálu sokolovny. 
Řešena je i doprava a parkovací stání. 
Veřejné prostranství před budovami je 
pojato velkoryse se zapojením zeleně a 
odpočinkových ploch, které využijí lidé 
čekající na autobusy. Stavbu lze realizovat 
na etapy.

OÚ Černilov

Zprávy z radnic4

Výročí v Černilově
V prosinci a lednu oslavili 
svá výročí
Elena Čimperová, Zdeňka Dostálová, 
Eduard Lovas, Hana Klosová, Bohumil 
Kotlant a Jan Kudrnáč

Zastupitelé také řešili nastalou situaci, 
kdy z úřadu odchází z vlastního rozhodnutí 
tajemník Mgr. Vojtěch Šůstek. Najít vhod-
ného nástupce, který by byl okamžitě 
použitelný, není vůbec jednoduché. Proto 
padlo rozhodnutí, řešit situaci uvolněnou 
místostarostkou. Zvolena byly jednohlasně 
paní Pavlína Hofmanová, která je 
zaměstnána na Magistrátu města Hradce 
Králové jako investiční technik – stavař. 
Má tedy tu nejlepší možnou kvalifikaci.

Vojtovi  Šůstkovi děkuji za 15 let 
práce pro Černilov a doufám, že i při svém 
novém zaměstnání zůstane veřejně činný 
zejména v oblasti kultury.

Ing. Stanislav Javůrek, starosta

Poplatek za psa v roce 2017

Připomínáme občanům Černilova, 
Újezdu a Bukoviny, že je na Obecním 
úřadě v Černilově vybírán místní poplatek 
ze psů. Poplatek činí 200 Kč ročně za psa 
a je splatný 31. 3. 2017. Poplatek je možné 
uhradit v pokladně obecního úřadu nebo 
na účet obce č. 167442142/0300 vedený u 
Poštovní spořitelny a.s. 

V případě, že využijete možnosti 
uhradit poplatek bankovním převodem, 
uveďte do variabilního symbolu platby 
číslo popisné vašeho domu a do textu pro 
příjemce uveďte jméno plátce poplatku. 

Poplatek se platí za psa staršího 3 
měsíců. V případě, že jste psa nabyli v 
průběhu roku, bude roční výše poplatku 
poměrně snížena. Pokud již psa 
nevlastníte, prosíme Vás o nahlášení této 
skutečnosti na Obecní úřad v Černilově, 

čímž dojde ke zrušení poplatkové 
povinnosti. Informace o poměrné výši 
ročního poplatku vám sdělíme v podatelně 
obecního úřadu.

Zastupitelstvo obce přijalo v lednu 2011 
Obecně závaznou vyhlášku č. 1/2011, o 
místním poplatku ze psů, kde je stanovena 
sazba poplatku, splatnost, ohlašovací 
povinnost, navýšení poplatku při pozdní 
úhradě (až trojnásobek ročního poplatku), 
vznik a zánik poplatkové povinnosti, 
osvobození a úlevy od poplatku. 

Dále upozorňujeme na Obecně 
závaznou vyhlášku obce Černilov č. 
4/2011, kterou se stanovují pravidla pro 
pohyb psů na veřejném prostranství v 
obci Černilov a vymezují prostory pro 
volné pobíhání psů.

Obě vyhlášky jsou v plném znění 

zveřejněny na webu obce www.cernilov.eu 
v sekci dokumenty/vyhlášky. Další 
informace Vám sdělíme na obecním úřadu 
nebo na telefonu 495 431 221.  

V případě, že se vám pes zaběhl, nebo 
ztratil, můžete využít služby obecního 
úřadu – vyhlášení hledaného psa místním 
rozhlasem. Tato služba je bezplatná.  

Jana Horáková, účetní obce
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OBEC DIVEC
Ze zasedání ZO 4. 1. 2017

Zastupitelstvo projed- 
nalo a schválilo Přílohu 
1/2017 k odpadové vyhláš-
ce. Poplatek za odpady 
zůstává pro následující 
rok ve stejné výši, i když 

opět dochází k nárůstu spoluúčasti obce 
na úhradě celkových nákladů na likvidaci 
odpadů. Zastupitelstvo touto cestou 
děkuje občanům obce za zodpovědný 
přístup k jejich třídění.

Zastupitelé projednali a schválili 
zákonem nově požadovanou „Dohodu  
o společném školském obvodu - mateřské 
školy“ mezi Divcem a Černilovem.

Byla projednána a schválena 
„Smlouva o službách architekta“ - Ing. 
Arch. Křeliny pro rok 2017.

 

Divec 41
500 03 Hradec Králové
tel.: 608 978 884
divec@seznam.cz 
http://www.divec.cz

úřední hodiny

ST 17:00-19:00
první středa v měsíci 17:00-18:00

OÚ Divec
Byla projednána předložená projekto- 

vá dokumentace na stavbu RD Ing. Mar-
tina Bezra. Zastupitelstvo nemá námitek 
za podmínky, že se stavebník vypořádá 
s námitkami, předloženými Ing. Arch. 
Křelinou v jeho vyjádření k záměru.

Ze zasedání ZO 1. 2. 2017

Starosta přednesl informace ohledně 
připravované nové dokumentace pro 
změnu trasy dešťové kanalizace v ulici 
V Chatkách, aby mohl být zahájen 
schvalovací proces a mohlo být započato 
s rekonstrukcí.

ZO schválilo záměr Ing. Bezra 
uložit vedení vody pro napájení nového 
domu č.p.16 pod páteřní komunikaci 
dle přiloženého vyjádření společnosti 
Veolia a s ním spojené vložení věcného 
břemene.

Bylo diskutováno a schváleno 
prodloužení a napojení vody a kanalizace 
v souvislosti s přípravnými pracemi 
z lokality Poďousov pod silnicí směr 
Černilov jako příprava na eventuální 
stavební záměr na parcele 87/1 v KÚ 
Divec.

Výročí v Divci
V lednu a únoru slaví svá 
výročí
Kudrna Milan, Tajbrová Věra, Medková 
Iva, Krištofík Milan, Landsmann Josef 
a Fátorová Hana

Na popud občanů bylo projednáno 
a schváleno rozšíření linky MHD č. 5 
v dopoledních hodinách o jeden spoj 
a ním související příloha ke Smlouvě  
s Magistrátem města HK o zajištění 
služeb MHD. Roman Hrnčíř, starosta

OBEC LEJŠOVKA

Ze zasedání ZO 30. 1. 2017

Starosta obce seznámil zastupitele 
a spoluobčany se záměrem prodeje 
obecního pozemku p.č. 148/22 o celkové 
výměře 888 m² předem známému kupci. 
Zastupitelé schvalují záměr prodeje 
obecního pozemku.

Každý rok obec poskytuje 
pečovatelské službě Obecný zájem, o.s. 
ze Smiřic dotaci  na činnost, a to ve výši 
10.000 Kč. Starosta nechal hlasovat 
pro schválení dotace pro rok 2017 
(schváleno).

Již v předchozích letech obec 
přispívala na nákup knih do výměnných 
fondů v rámci regionálních knihovnických 
služeb. I letos se obec rozhodla poskytnout 
Knihovně města Hradec Králové dotaci 
ve výši 3.000 Kč.

Obec dostala pozvánku na valnou 
hromadu VaKu. Starosta obce navrhl 
jako kandidáta p. Josefa Fabiána ml. 
(schváleno). 

Ze strany starosty obce byl směrem  
k zastupitelům vznesen návrh na zvýšení 
odměn za výkon funkce neuvolněného 
starosty. Jako odůvodnění uvedl 
zvyšující se administrativní zátěž a  

 

Lejšovka 52
503 03 Smiřice
tel.: 495 421 958
obec.lejsovka@tiscali.cz 
http://www.lejsovka.cz

úřední hodiny

ST 19:00-20:00

OÚ Lejšovka
s tím související další povinnosti, jako 
jednání s úřady, pracovní schůzky, audity 
atd. Starosta obce dále navrhl i navýšení 
odměn pro účetního obce. Jako důvod 
uvedl, že účetní pro obec vykonává 
důležitou a zodpovědnou práci, která je v 
současné době nedostatečně ohodnocena. 
O tomto byla mezi zastupiteli vedena 
diskuze a po projednání žádosti starosty 
obce o navýšení odměn, bylo domluveno 
následující. Pro Martina Jílka dojde 
k navýšení měsíční odměny za výkon 
neuvolněného starosty na částku 10.000 
Kč měsíčně ze stávajících 8.000 Kč  
s účinností od 1.2.2017. Pro Jana Horáka 
dojde k navýšení měsíční odměny za 
vedení obecního účetnictví na částku 
5.000,- Kč ze stávajících 3.100,- Kč. 
Odměny jsou uvedeny před zdaněním a 
zákonnými odvody. (schváleno)

Starosta informoval přítomné 
spoluobčany a zastupitele, že od 9.2.2017 
budou do obce zajíždět dvě pojízdné 
prodejny. Dny a časy příjezdů prodejen 
budou ještě upřesněny a občané budou o 
tomto v čas informováni. 

Starosta informoval přítomné 
spoluobčany a zastupitele, že po dobu 
rekonstrukce silnice z Libřic na Černilov 

Výročí v Lejšovce
V loňském roce v Lejšovce 
slavili svá jubilea
Krámová Věra, Prouzová Hana, 
Lukášková Anna, Pařízková Marie, 
Kozlovský Václav, Kulhánková 
Helena, Hejcmanová Václava, 
Polláková Marie, Čížek Zdeněk a 
Jezberová Jitka

(v úseku Libřice – odbočka na Výravu), 
by mohlo v rámci objízdné trasy pro 
autobusy zkušebně dojít k zavedení 
autobusových linek, které by projížděly 
přes Lejšovku.

Michal Reich



OBEC LIBNÍKOVICE
Na veřejném zasedání 

zastupitelstva 28. listopadu 
2016 byla přijata rezignace R. 
Remsové na členku zastupi-
telstva. Dále bylo schváleno:

-  rozpočtové opatření č. 2 na rok 2016 
a rozpočtové provizorium pro leden a 
únor 2017, kdy budou hrazeny pouze 
nejnutnější výdaje obce do doby 
schválení rozpočtu na rok 2017

-  projekt na rozvod internetu optickým 
kabelem od SP COM s.r.o.

- příspěvek ve výši 6.349 Kč na provoz 
prodejny na rok 2017

- věcný dar ve výši 2.000 Kč pro 
Knihovnu HK

- oprava prvků dětského hřiště od firmy 
Flora Servis s.r.o. ve výši 8.367 Kč.

- ustanovení inventarizační komise v čele 
s Ing. J. Vavřinkou a členy L. Preclíkem 
a H. Klosovou

V srpnu 2016 byla započata výstavba 
rybníku V Rákosném včetně cesty C 11  
v k.ú. Libníkovice. Také proběhla výsadba 
stromů a keřů podél cesty na Horním 
Černilově. Letos v květnu začne výstavba 
polní cesty R172-C1, C5 v k.ú. Libníkovice. 

 

Libníkovice 40
503 46 Třebechovice p. O.
tel.: 495 431 065
libnikovice@gmail.com 
http://www.libnikovice.cz

úřední hodiny

PO 18:00-19:00

OÚ Libníkovice
Před Vánocemi 18. 12. 2016 naši hasiči 

připravili další Zpívání pod rozhlednou. 
Celý den padal sníh, takže atmosféra byla 
úžasná. Sešlo se mnoho lidí, nejen z Libní-
kovic, ale i z okolí. Při zpěvu se všichni 
zahřívali svařeným vínem a horkým čajem. 

U nás v obci 7. 1. 2017 i za velice 
mrazivého počasí proběhla Tříkrálová 
sbírka pro Farní charitu v Třebechovicích 
pod Orebem. Celkem naši malí koledníci 
vybrali 6.660 Kč.

Začátkem letošního roku hasiči ořezali 
vrby nad rybníkem. 15. 1. 2017 se na 
rybníku uskutečnila akce pro děti „Maškarní 
na ledě“. I když bylo hodně mrazivé počasí, 
tak si to všichni užili. K dispozici pro zahřátí 
byl horký čaj pro děti i dospělé.

V letošním roce poplatky za svoz 
odpadů občanům nezvyšujeme, i když 
svozová firma Marius Pedersen ceny za 
odvoz odpadů navýšila. Poplatky na rok 
2017 můžete zaplatit do konce února 
v hotovosti na obecním úřadě, nebo 
převodem na běžný účet obce. Číslo účtu: 
108 084 4389 / 0800. 

Obec celkem zaplatila v roce 2016 za 
svoz odpadů 97.856 Kč. Odvezeno bylo 
29 tun odpadu - směsný komunální odpad, 

Výročí  
v Libníkovicích

V únoru, březnu a dubnu 
slaví svá výročí 
Josef Remsa, Luděk Veselovský, 
Ladislava Novotná, Alena Veselovská, 
Miroslav Brich a Jaroslav  Hrubý

V listopadu nás opustila 
Květoslava Hrubá

plastové obaly, skleněné obaly, papírové 
obaly, nebezpečný odpad a bioodpad.

 Helena Klosová

INZERCE
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OBEC SMRŽOV
12.  zasedání obecního zastupitelstva 

se konalo  26.1.2017. Na tomto jednání 
obecní zastupitelstvo: 
-  schválilo obecně závaznou vyhlášku  

o nočním klidu v předneseném znění 
-  vzalo na vědomí rozpočtové opatření 

č. 12/2016 a schválilo rozpočtové 
opatření č. 1/2017 

-  schválilo uzavření smlouvy s Obcí 
Skalice o stanovení spádového 
obvodu  školky a pověřilo starostu 
obce  uzavřením smlouvy. 

-  potvrdilo  schválení nákupu  pozemku  
parc.č. 414 k.ú. Smržov u Smiřic  za 
kupní cenu 16,-Kč/m2 pro realizaci 
biocentra od pana Josefa Žáka a paní 
Drahoslavy Žákové projednaném 
a schváleném na zasedání OZ dne 
15.9.2016.

Další informace: 

Na konci roku 2016  byl pořízen pro 
potřeby SDH Hubíles  dopravní automobil. 
Kupní cena byla částečně financována 

 

Smržov 11
503 03 Smiřice
tel.: 495 421 936
smrzov@smrzov.cz 
http://www.smrzov.cz

úřední hodiny

PO 18:30-20:00
ÚT   8:00-12:00, 13:30-16:00
ČT   8:00-12:00, 13:30-15:00

OÚ Smržov

Výročí ve Smržově
V lednu, únoru a březnu svá 
výročí slaví

Černý Josef, Vít Jaroslav, Nováková 
Vlasta (všichni Hubíles), Tuček Josef, 
Paclt Miroslav, Bek Václav, Špaček 
Václav, Ladmová Šebrlová Jana, 
Hájková Věra a Kupková Anna 
(všichni Smržov)

z dotací od Královéhradeckého kraje 
a Ministerstva vnitra ČR. Dále byla 
provedena z důvodu úspory tepla výměna 
výlohy v budově občanské vybavenosti 
v Hubílese za sestavu oken s izolačními  
dvojskly.

V prosinci 2016 byla dále podána 
žádost o dotaci na rekonstrukci hasičské 
zbrojnice ve Smržově. Ohledně  kanalizace 
a ČOV OÚ informuje, že obec je zařazena 
do seznamu žadatelů o přiznání dotace. 

Dne 30.ledna 2017 proběl audit 
hospodaření obce - bez výhrad. 

Poplatky ze psů se budou vybírat  
v dubnu 2017. V Hubílese bude možno 
poplatek uhradit v pondělí 10.4.2017 od 
17.45 do 18.15 hod. Poplatek zůstává 
stejný tj. 50 Kč za každého psa staršího 3 
měsíců.  Jan Machát, starosta 

OBEC LIBRANTICE

Z 13. zasedání zastupitelstva  
15. 12. 2016

• ZO projednalo a následně schválilo 
dodatek č. 6 ke smlouvě s firmou 
Marius Pedersen a.s. na svoz odpadů. 
V roce 2017 dojde k navýšení ceny 
za svoz a odstranění směsného 
komunálního odpadu o 1,98 %.  

• ZO projednalo žádost Biskupského 
gymnázia Bohuslava Balbína v Hr. 
Králové na poskytnutí neinvestičních 
prostředků na výchovně-vzdělávací 
proces žáků. Žádost byla zamítnuta - 
obec v současné době nepřispívá na 
žádné žáky.

• ZO projednalo a schválilo plán 
inventur na rok 2016, inventarizaci 
majetku a jmenovala inventarizační 
komisi. Inventarizace majetku 
bude zahájena dne 15. 12. 2016 a 
inventarizační komisi tvoří p. Milada 
Bortlíková – předseda a členové  
p. Věra Vachková a pan Pavel Kubíček.

 

Librantice 1
503 46 Třebechovice p. O.
tel.: 495 431 905
oulibrantice@volny.cz 
http://www.librantice.cz

úřední hodiny

PO 15:00-20:00
ÚT   8:00-14:00
ČT   8:00-17:00
PÁ   8:00-14:00

OÚ Librantice

Výročí  
v Libranticích

V lednu, únoru a březnu svá 
výročí slaví

Marie Vondrášková, Milan Havrda, 
Jan Bortlík, Marta Kašparová, Josef 
Kašpar a Květa Volencová

• ZO schvaluje uzavření smlouvy  
o kontokorentním úvěru od České 
spořitelny, a.s. ve formě debetního 
zůstatku na běžném účtu č. 
1080810349/08000 až do výše 500 
000 Kč se splatností do 31. 12. 2017. 
ZO pověřuje paní Alenu Hladíkovou 
sjednáním příslušné dokumentace.

• ZO projednalo a schválilo rozpočtové 
provizorium na rok 2017. Do 
schváleného rozpočtu na rok 2017 
budou hrazeny pouze nutné výdaje, 
které jsou třeba pro zachování chodu 
obce. Jejich výše nepřesáhne měsíčně 
1/12 rozpočtových výdajů. Dále budou 
hrazeny výdaje spojené s dokončením 
výstavby 1. Etapy víceúčelového 
zařízení.

• ZO projednalo a schválilo stavební 
úpravy čp. 139 a umístění DČOV 
a vypouštění odpadních vod do 
povrchové kanalizace ve vlastnictví 
obce.

Milada Bortlíková

Statistika za rok 2016
K 31. 12. 2016 má obec 539 obyvatel, z toho 278 mužů a 261 
žen. Nejstarší obyvatelka je narozena v roce 1922.
Nejčastější jména
Jan (22), Jiří (21), Josef (18), Zdeněk (16), Petr (15), Tomáš 
(14), Lucie (12), Martin (11), Pavel (11), Tereza (11), Jakub 
(10), Václav (10), Věra (10), Jana (10)

V roce 2016 nás opustili
Ludmila Karlová, Věra Dušková, Ivo Divecký a Stanislav 
Kašpar
V roce 2016 se narodili
Matyáš Rezek, Tereza Schwarzová, Jakub Peterka, Amálie 
Baierlingová, František Václav Horák, Klára Pojarová, Aneta 
Fléglová a Beáta Schejbalová

Opustili nás
Voláková Věra, Pařízek Václav (oba 
Smržov) a Havlová Miluše (Hubíles)
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OBEC VÝRAVA
Už jsme překročili 

práh nového roku. Roku 
se šťastnou sedmičkou 
na konci letopočtu. Jaký 
bude? Přejeme vám všem, 
aby byl ještě lepší než ten 

předchozí.
Věříme, že se nám podaří dokončit 

již rozpracované projekty a připravujeme 
rovněž nové. O jejich průběhu, ale  
i nových plánech jste informování jednak 
prostřednictvím webových stránek obce a 
tohoto Zpravodaje, ale byli bychom rádi, 
kdybyste se přišli podívat a diskutovat  
i na veřejná zasedání. Nebojte se aktivně 
zapojit do dění ve Výravě, všichni jste 
vítáni.

Těšíme se, že se nejen v roce 
2017 budeme společně potkávat na 
tradičních společenských, kulturních a 
sportovních akcích, ale i při zcela nových 
příležitostech.

Paní Zima nám letos po delší době 
opět ukázala svoji neomezenou moc. Po 
několikaleté odmlce udeřila v plné síle 
třeskutými mrazy a bohatou nadílkou 
sněhu, což určitě s neskrývanou radostí 
ocenily naše děti. V současné době 
i přes nepříznivé počasí v souladu  
s harmonogramem již probíhají práce na 
investiční akci „Obnova vodní nádrže 
před čp 53 v obci Výrava“. 

I přesto, že je zima stále v plném 
proudu, musíme myslet už nyní na 
zajištění údržby obecních prostranství. 
Pro letošní rok se na údržbě obecních 
pozemků již nebude podílet pan Cmunt a 
pan Dvořák. Za kvalitně odváděnou práci 
v loňském roce jim, ale i všem ostatním, 
kteří budou při zvelebování obce dále 
pokračovat, moc děkujeme. V případě 
pana Dvořáka děkujeme i jeho rodinným 
příslušníkům, kteří mu vypomáhali a 
dokázali tak v oblasti údržby o obecní 
zeleň pozvednout úroveň „horní části“ 
obce. Při této příležitosti žádáme 
občany, kteří by měli čas, chuť a zájem 
podílet se na zvelebování naší obce, aby 
kontaktovali obecní úřad, kde jim budou 
sděleny konkrétní podmínky spolupráce. 

Na předposledním zasedání roku 2016 
schválilo zastupitelstvo obce pravidla 
rozpočtového provizoria pro rok 2017.

Dalším bodem jednání bylo schválení:
• poskytnutí finanční dotace ve výši 

5.500 Kč pro rok 2016 Knihovně 
města Hradec Králové, na nákup 
knih do výměnných fondů v rámci 
regionálních knihovnických služeb.

• obecně závazné vyhlášky č. 2/2016 

 

Výrava 116
503 03 Smiřice
tel. 495 431 021
obec.vyrava@tiscali.cz 
http://www.vyrava.cz

úřední hodiny

PO 17:00-19:00
ST 17:00-19:00

OÚ Výrava
o poplatku za komunální odpad  
s účinností od 1. 1. 2017. Poplatek 
za komunální odpad v roce 2017 
(poplatek za kalendářní rok a jednu 
nádobu dle vybraného počtu svozů) 
se v porovnání s poplatkem v roce 
2016 nemění, kromě ceny známky za 
7 svozů/kalendářní rok, kde se cena 
známky zvyšuje ze 499 Kč na 581 Kč 
z důvodu navýšení počtu svozů v roce 
2017. 

• majetkoprávního vypořádání pozemků 
z minulých let, a to koupi části 
pozemku pod vodní nádrží u čp. 154, 
pozemku pod kapličkou a pozemků 
pod stavbou VII. etapy chodníků 

• nákupu požárního automobilu Cas 25 
Liaz 2500/400S2R od obce Černilov 
pro jednotku požární ochrany

Poslední zasedání roku 2016 pak mělo 
na programu zejména schválení: 
• Dohody o vytvoření společného 

školského obvodu Masarykovy 
jubilejní základní školy a mateřské 
školy Černilov. Společný školský 
obvod je dle této dohody tvořen 
územními obvody obcí Černilov, 
Divec, Lejšovka, Libřice a Výrava. 

• podání žádosti na SFDI o poskytnutí 
finančního příspěvku na realizaci akce 
„Stavba VI. etapy chodníků v obci 
Výrava podél III/2992“ z programu 
„Bezpečnost 2017“.

V současné době je projednáván 
rozpočet obce na rok 2017.

Připomínáme těm občanům, kteří tak 
ještě neučinili, že poplatek za komunální 
odpad a poplatek ze psů je splatný do 
konce měsíce února.

V období od 10. 4. do 9. 6. 2017 dojde 
k úplné uzavírce silnice II/308 v úseku 
křižovatka „U Ruky“ - Libřice, kdy bude 
pokračovat další etapa probíhající opravy 
silnice II/308 HK, Slatina – Libřice – 
hranice okresu RK.

Podrobnější 
informace 
z činnosti 
obce 
naleznete 
na www.
vyrava.cz

Výročí ve Výravě
Svá životní jubilea slaví

Josef Kotlant, Božena Bartošová a 
Emanuel Červenka

Vítámě do života

Eliška a Jan Panenkovi, Alex Novák a 
Tadeáš Kučera

Objízdná trasa v tomto období povede 
po silnici III/2992 přes naši obec po 
křižovatku s II/299 a dále po II/299 směr 
Libřice. Objízdná trasa bude vedena 
obousměrně a platí pro veškerou dopravu. 
V rámci vedení objízdné trasy bude  
v tomto úseku v obci snížena rychlost 
na 30 km/h. V rámci této uzavírky dojde 
na trase Hradec Králové - Černilov  - 
Libřice - Nové Město nad Metují/Náchod 
a zpět ke zrušení některých dálkových 
autobusových spojů. Upravený jízdní řád 
bude v předstihu vylepen na příslušných 
autobusových zastávkách.

Královehradecký kraj na konci 
loňského roku zadal u SÚS KHK, 
a.s. přípravu realizace akce „III/2992 
Výrava“. Jedná se o rekonstrukci silnice 
III/2992 v úseku křižovatky „U Ruky“ 
přes obec Výrava po křižovatku do Jílovic. 
V letošním roce by měla být zahájena 
projektová příprava. Předpokládaná cena 
stavby činí 63,75 mil. Kč.

V průběhu září provede Povodí 
Labe, s. p. odbahnění vodní nádrže 
u Dvořákových, dále budou po obci 
probíhat lokální opravy zpevnění břehů 
Výravského a Libníkovického potoku.
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Poděkování
Obec Výrava touto cestou ještě jednou 

děkuje všem svým občanům, kteří přispěli 
na letošní Tříkrálovou sbírku. Celkem 
bylo našimi koledníky v obci a její místní 
části vybráno 16.343 Kč. Je to více jak 
dvojnásobek částky vybrané v přechozím 
roce. Myslím, že je to i odrazem uvědomění 
si, že v roli potřebného se může ocitnout 
kdokoli z nás během chvilky, což bohužel 
potvrdila loňská blesková povodeň. Letos 
do našich domovů poprvé zavítali 

koledníci z řad místních dětí. Podařilo 
se nám dát dohromady čtyři skupinky.  
I přes nepřízeň počasí, kterou byl opravdu 
krutý mráz, a my jsme ohledem na 
zdraví všech zúčastněných byli nuceni 
odložit koledování ze soboty na neděli, 
se koledníci své role zhostili s obrovskou 
profesionalitou a patří jim opravdu velký 
dík. Koneckonců i mnozí z vás jim 
děkovali, třeba drobnou sladkostí. 

Byli jste opravdu štědrými dárci 
a svým příspěvkem jste tak měli 

možnost zapojit se do pomoci trpícím a 
potřebným lidem. Vybrané prostředky 
budou použity na humanitární 
projekty Charity Česká republika a 
Diecézní charity Hradec Králové u nás  
i v zahraničí, část prostředků bude 
použita pro Charitní pečovatelskou službu  
v Třebechovicích pod Orebem, zejména 
na nákup kompenzačních pomůcek a 
dále na podporu Domova sv. Josefa 
v Žírči pro nemocné trpící roztroušenou 
sklerózou. Jana Medková

OBEC SKALICE
V novém roce 2017 

bylo stanoveno konání 
veřejných zasedání 
Zastupitelstva obce 
Skalice na dny - 22. února, 
12. dubna, 21. června, 13. 
září a 6. prosince.  

Letošní „tuhá“ zima 
nás zaměstnala v odklizení sněhu a posypu 
komunikace. Děkuji za výpomoc SDH 
Skalice za zimní údržbu v okolí zastávek 
BUS. V nacházejících měsících uvidíme,  
v jakém rozsahu nám zima poničila 
asfaltové povrchy cest. Již teď jsou vidět 
místní výtluky, které se musí opravit. 

V sobotu 4. února 2017 v KS Dvorana 
Smiřice uspořádala obec Skalice tradiční 
ples. Každým rokem před konáním plesu 
oslovujeme sponzory, zda by něčím 
nepřispěli do tomboly. Dary obdržíme i od 
místních občanů, kteří věnují velice krásné 
věci. Příprava plesu spočívá hlavně ve 
svozu darů, přípravě a aranžmá tomboly, 
zajištění hudby, předtančení, končící 
dopravou účastníků plesu a prodeje lístků 
do tomboly. K zajištění této akce je třeba 
mnoho pomocných rukou. Tímto děkuji 
všem občanům, kteří se podíleli na zdárném 
průběhu obecního plesu.  Do ranních hodin 
k tanci i poslechu hrála taneční skupina 
Hektor. 

Jako vždy celý finanční výtěžek plesu 
půjde na charitativní účely. Poděkování 
patří, sponzorům, řadovým občanům a 
všem ostatním, kteří se podíleli na zdárném 
průběhu plesu.

Poplatky za svoz TKO, poplatky ze psů a 
z nájmů pozemků budou vybírány v průběhu 
měsíce března 2017. Přesný termín bude 
zveřejněn na úřední desce, internetových 
stránkách obce a bude vyhlášen místním 
rozhlasem. Zastupitelstvo obce schválilo 
poskytnutí 20% slevy občanům obce na 
svoz komunálního odpadu na každý druh 
svozu. 

Zelené kontejnery určené na odložení 
bioodpadu jsou našimi občany hojně 
využívány. Připomínám, aby si občané 
přečetli případné upozorňující nápisy, které 
jim sdělují, co do těchto kontejnerů mohou 
dávat. Větve a roští občané mohou vozit na 
určené místo ve Skaličce na kopci. Zákaz je 
odkládání pařezů.

Dobrovolní hasiči ve Skalici a Skaličce 
si naplánovali opět několik kulturních akcí 
a odpracování brigádních hodin pro obec. 
Jako tradičně to bude pálení čarodějnic, 
maškarní karneval pro děti, dětské dny, pro 
dospělé Pivní slavnosti, posvícení „Pod 
břízkami“ ve Skaličce. Nejbližší plánované 
akce tohoto roku jsou oslavy MDŽ, které 
se uskuteční dne 4. března v Hasičské 
zbrojnici ve Skaličce. Všechny ženy jsou 
srdečně zvány. Dne 27. května budou 
ve Skalici pořádány Pivní slavnosti. Pro 
přátelé dobrého moku pořadatelé připravili 
ochutnávku piva, různé soutěže, dobré 
jídlo a závěrem tanec. Doufám, že letos 
nebudeme potřebovat pláštěnky. 

V průběhu měsíce dubna bude opět 
organizována brigáda na úklid příkopů 
v našem katastru. Termín bude vyhlášen 

 

Skalice 32
503 03 Smiřice
tel.: 495 422 721
obec.skalice@tiscali.cz 
http://www.skalice.info
úřední hodiny

PO 11:00-19:00
ST 10:00-18:00

OÚ Skalice

Výročí ve Skalici
V lednu, únoru a březnu 
slaví svá životní  
jubilea tito spoluobčané
Radim Sündermann, Petr Baumgartner, 
Jan Schwarz, Alenka Zlatníková, 
Zdeněk Kubeček, a Růžena Karpíšková

místním rozhlasem.  Dále bych chtěl 
předem informovat o plánované výsadbě 
ovocných stromů podél polní cesty 
směrem k Bukovině. Výsadba bude formou 
dobrovolných brigád. Věřím, že se této 
akce zúčastní více občanů, než na jiných 
akcích pro obec. O dalších akcích budete 
informováni postupně v dalších číslech 
Zpravodaje obcí Mikroregionu Černilovsko. 

Závěrem děkuji všem, kteří nám 
pomohli v minulém roce a budou pomáhat i 
v tom letošním. Ať s přípravami kulturních 
akcí, nebo se zúčastní brigád.

Milan Karpíšek, starosta
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OBEC LIBŘICE

Výročí v Libřicích
Svá výročí slaví

Voltr Václav, Cerháková Marie a 
Šafránková Zdeňka

Opustili nás
Slánský Václav a Šik Jan

Narodil se
Béňa Jiří

Závěr roku s sebou 
přinesl sestavování 
rozpočtu na rok 2017  
s příjmem 3 600 000 Kč a 
výdaji ve výši 7 000 000 
Kč. Rozpočet byl v lednu 

schválen. Rozdíl mezi příjmy a výdaji je kryt 
přebytkem z roku 2016, takže se obec nebude 
muset na financování akcí zadlužovat. Hned 
koncem zimy nás čeká největší investiční 
akce a tou je oprava komunikace, kanalizace, 
osvětlení a chodníků u okálů. V plánu máme 
i novou střechu na budově pošty, výměnu 
svítidel na lampách veřejného osvětlení za 
úspornější, zřízení přechodů pro chodce, 
výsadbu zeleně, rekonstrukci další části 
chodníků, výměnu elektroinstalace v budově 
obecního úřadu, koupi pozemků důležitých 
pro rozvoj obce a mnohé další.

Zastupitelstvo finančně podpořilo spolky 
- SDH, SK Slavii, ČSŽ a přispělo 5000 Kč 
hospici Anežky České v Červeném Kostelci. 
Poplatek za členství v Mikroregionu 
Černilovsko byl stanoven na 20 Kč/1 občan, 
v MAS NAD ORLICÍ pak 1000 Kč za obec. 
Schválením dodatku č. 6 s firmou Marius 
Pedersen byl zajištěn odvoz komunálního 
odpadu. Pro občany zůstaly ceny shodné 
s minulým rokem. Jsme před podepsáním 
smlouvy s Černilovem o vytvoření 
společného školského obvodu spádové 
mateřské školy. Čeká nás i stržení poničené 
čekárny na zastávce Výravská a výstavba 
nové. 

Při Tříkrálové sbírce bylo v Libřicích 
koledníky vybrána opět pro nás rekordní 
částka ve výši 11 427 Kč. Je vidět, že libřičtí 
mají srdce na pravém místě…

Po splnění podmínek nutných k zajištění 
činnosti byla k 1. 1. 2017 obnovena činnost 
Jednotky požární ochrany obce. Jejím 

 

Libřice 62
503 44 Libřice
tel.: 495 431 002
obec.librice@tiscali.cz 
http://www.obec-librice.cz

Úřední hodiny

PO 18:00-19:30

OÚ Libřice
velitelem je pan Luděk Horák, 1. zástupcem 
velitele ing. Leoš Voltr, druhým pan Michal 
Dugas, který je zároveň i strojníkem, 
strojníky jsou pánové Daniel Gajdoš a Filip 
Dugas a družstvo doplňují pánové Luboš 
Dugas, Josef  Kumprecht ml., Martin Voltr a 
Jakub Zahradník.    

Život v obci významně zasáhne  
i dokončení opravy silnice od křižovatky na 
Výravu po Libřice a po Libřicích od kostela 
po hranici okresu Hradec Králové, Rychnov 
n/K.  V současné době probíhá jednání 
ohledně řešení uzavírky silnice a zajištění 
dopravní obslužnosti. Prozatím je vše ve 
stádiu jednání, ale už teď je zřejmé, že nás  
tato akce dost omezí. Co se zdá být prozatím 
jisté, je zachování průjezdnosti křižovatky 
u kostela od Jaroměře do Výravy nebo na 
Smiřice, a to po celou dobu opravy. Vždy 
bude uzavřena určitá část a průjezdnost bude 
řízena semafory, což způsobí zpomalení 
průjezdnosti křižovatkou. Její oprava má být 
zahájena už koncem února a je rozdělena do 
tří etap. 

V 1. etapě (27.2. – 19.3) má být opraven 
pruh silnice okolo zeleného ostrůvku a 
polovina jízdního pruhu mezi hřbitovní zdí a 
Horákovými. Jako obec jsme se ohradili proti 
plánu, kdy v této etapě měla být zachována 
veškerá doprava od Královy Lhoty – 
pan projektant si totiž zadal parametry 
silnice do počítače a ten mu vypočítal, že 
zbyde dostatečně široký pruh, aby tudy i 
při pracích na druhé půlce silnice mohla 
projíždět všechna auta a též i náklaďáky, 
dokonce i kamiony!!! Prý postačí, když 
bude průjezdnost řízena semafory… Naše 
argumenty asi zapůsobily, protože úředníci 
povolující stavbu se dodatečně rozhodli 
pro další šetření a obhlídku přímo na místě. 
Dosud jejich rozhodnutí neznáme, ale 

předběžně naplánovali, že pro osobní auta 
bude průjezd zachován, náklaďáky budou 
odkloněny na objížďku přes Jasennou a 
autobusová doprava bude vedena po Malé 
Straně. Tím budou zachovány všechny 
autobusy.

Ve druhé etapě (20.3. – 9.4.) by se měl 
dělat pruh okolo kostela, tj. od parkoviště po 
konec hřbitovní zdi. Podmínky pro dopravu 
by měly být stejné jako v 1. etapě.

Ve třetí etapě (9.6. – 10. 7.) by se dělal 
pouze pruh před hospodou. Každá etapa by 
měla končit tak, aby scházel pouze asfaltový 
povrch.

Od 10. 4.  by měla být úplná uzavírka 
silnice od odbočky na Výravu po Libřice a 
zároveň po Libřicích od kostela na hranici 
okresu. V této době bude platit pro jakoukoliv 
dopravu úplná uzavírka silnic. Objížďka od 
Náchoda bude vedena přes Jasennou, do 
Černilova budeme z Libřic jezdit přes Výravu.  
Omezena bude i autobusová doprava. V této 
době nebudou jezdit „Pražáci“, protože by 
řidiči nesplnili zákonnou podmínku být za 
volantem maximálně 4,5 hodiny a do Prahy 
na Florenc by v této době nedojeli. Autobusy 
ze směru od Broumova, ale končící v Hradci 
Králové, by měly jezdit přes Jasennou do 
Libřic. Na náš návrh se připravuje protažení 
linky autobusů jezdících z HK do Černilova 
až k nám. Bohužel dosud čekáme na jízdní 
řády. Po jejich obdržení vás budeme včas 
informovat. Asfaltový povrch se bude dělat 
ve všech částech na závěr opravy najednou. 
Práce na všech úsecích by dle harmonogramu 
měly být ukončeny v průběhu července.     

Eva Hynková, starostka

INZERCE
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KNIHOVNA ČERNILOV
 

Černilov 310
503 43 Černilov 
tel.: 492 600 409
       604 782 177
skype: knihovna_cernilov
knihovna@cernilov.cz
http://knihovna.cernilov.eu

Výpůjční hodiny

Pondělí  13:00-18:00
Středa   13:00-17:00
Čtvrtek   13:00-18:00
Pátek     8:00-12:00

Knihovna Černilov
Čísla z černilovské knihovny

Možná přemýšlíte, zda bude článek 
zaměřen na suchou početní statistiku, či 
zda bude o někom rozverném, o kom se dá 
konstatovat, že „to je teda číslo“. Ono je 
totiž potřeba v knihovně obojího. Jednak 
je v úvodu nového roku potřeba zhodnotit 
co a jak „šlapalo“ v roce minulém a taky 
je potřeba trochu akčnosti, aby to nebyla 
jen suchá nuda a v knihovně to žilo! O tom 
by mohly někdy vyprávět své pracovnice 
černilovské pošty, které sídlí pod námi a 
rachot nad hlavami v nich vzbuzuje otázky, 
co to tam řádí za čísla!!!

Tak nejprve k tomu ohlédnutí do 
roku minulého, tj. do roku 2016. V tomto 
roce se u nás zaregistrovalo 311 čtenářů,  
z toho 113 dětí. Což je i trochu víc než  
v roce předcházejícím, z čehož jsme měli 
velkou radost. Průměrný počet výpůjček 
na jednoho návštěvníka byl 4,95 za jednu 
návštěvu a 52,2 za celý rok. Celkem jste 
nás poctili svou návštěvou 3 278 krát. 
Vypůjčili jste si 11 071 knih (což je 68,16% 
z celkového počtu knih, které tu máme pro 
vás k dispozici) a 5 171 periodik. Pokud 
bychom porovnali, kolik si toho vypůjčili 
dospělí a kolik děti, tak se dostaneme  
k číslům následujícím: dospělí si vypůjčili 
7 233 titulů beletrie a 1 686 naučných 
titulů. Děti si domů odnesly 1 861 
beletristických výpůjček a 271 naučných. 
Přibylo nám za tento rok 538 nových 
knih, vyřadili jsme 691 zastaralých nebo 
příliš opotřebovaných knih. Nové knihy 
jsme nejčastěji pořizovali z knihkupectví 
Kosmas, které nám poskytuje slevu pro 
knihovny, 36 zcela nových knih jsme 
získali díky projektu Česká knihovna od 
Ministerstva kultury ČR a děkujeme také 
za knižní dary našim čtenářům, především 
Věře a Vladislavovi Královým, za krásné 
darované knihy, kterými jsme obohatili náš 
knižní fond. Vybrané vyřazené knihy, které 
ještě mohou posloužit dál, jsme poslali 
na hory, do knihovničky na Sokolské 
chatě v Deštném, některé našly své místo 
ve veřejné knihovničce před vinotékou 
na náměstí v Jaroměři či další poslouží 
klientům Integračního azylového střediska 
Ministerstva vnitra. Vyřazené knihy 
jsou také k dispozici k dalšímu využití  
v otevřené knihovničce na chodbě před 
naší knihovnou. 

V roce 2016 se opět lovily perly – 
za přečtenou dětskou knihu označenou 
speciální samolepkou s perlou a správné 
zodpovězení otázek, které prověřily, zda 
čtenář knihu opravdu přečetl a porozuměl 
textu – získali registrovaní lovci perel malé 
skleněné perličky. Mezi lovce se přihlásilo 

23 dětí do 15 let. Do poloviny února lovci 
vyplnili celkem 113 pracovních listů, což 
znamená, že přečetli stejný počet knih. 
Během března, měsíce čtenářů, proběhne 
slavnostní vyhlášení nejlepších lovců.

Co se týká akcí, uskutečněných v roce 
2016, zde jen lehká rekapitulace: 
• návštěvy dětí z černilovské Masarykovy 

jubilejní základní a mateřské školy 
– besedy s tematickým programem.  
V roce 2016 jsme se věnovali především 
výročí 700 let od narození Karla IV.,

• projekt Už jsem čtenář – knížka pro 
prvňáčka, pasování prvňáčků na 
čtenáře

• návštěva a informační lekce pro 
Klub maminek Dvoreček s úkolovou 
šipkovanou,

• Vlajka pro Tibet – malá informační 
výstava před knihovnou,

• Národní týden manželství – výstava 
svatebních oznámení v KSD Černilov,

• Autorské čtení Kláry Bártové, kniha 
Rok Patrika,

• Autorské čtení Miloně Čepelky a 
Josefa Pepsona Snětivého,

• Autorské čtení Otomara Dvořáka a 
Josefa Pepsona Snětivého,

• Komiksový workshop pro děti  
s Klárou Smolíkovou a  Jiřím Walkerem 
Procházkou – v rámci festivalu 
Černilovský dvůr,

• Autobusový zájezd do Prahy na 
představení Tři letušky v Paříži do 
divadla Radka Brzobohatého,

• Autobusový zájezd do Prahy  
s prohlídkou Vyšehradu a návštěvnou 
divadelního představení Babička  
v Divadle na Fidlovačce,

• Kvítkový den – charitativní prodej 
žlutých kvítků na podporu léčby 
rakoviny,

• Projekt Vánoční krabice – sběrné místo 
pro vánoční dárky pro děti ze sociálně 
slabých rodin,

• Smrčkování  - soutěž ozdobených 
vánočních stromečků,

• a další… 
Na Valentýna 

2017 nás 
zaskočilo další 
číslo, a sice počet 
návštěvníků a 
návštěvnic z 
Klubu maminek 
Dvoreček, kteří 
se sem vydali na 
tradiční smlu-
venou výpravu. 
Ačkoliv byly 
zrovna jarní 

prázdniny, tak bohatě rozkošatělou návštěvu 
jsme vůbec nečekali!!! V dětském oddělení 
si v jednu chvíli málem nebylo ani kam 
stoupnout. Představili jsme si knihovnu, 
přečetli jsme si pohádku Miloše Macourka 
a pro maminky pár fejetonů z knihy Enter, 
mami! od Martina Moravce, vyrobili jsme 
si valentýnské dekorace, občerstvili se 
na těle (banánovo-brusinkovou buchtou) 
i na duchu (výměnou knižních i jiných 
tipů) a my jsme získali další nové mladé, 
nadějné čtenáře! Už nám chybí jen pár 
čísel, abychom uvítali při zápisu čtenáře s 
pořadovým číslem 1000, tak jsme opravdu 
moc zvědaví, na koho to vyjde!

Po pěti letech provádíme Průzkum 
spokojenosti návštěvníků naší knihovny. 
Prosíme o Váš názor, ať víme, co můžeme 
pro Vás vylepšit, doplnit, změnit, tak abyste 
sem chodili opravdu rádi a byli spokojení. 
Dotazník je možno vyplnit elektronicky 
– odkaz najdete na www.cernilov.eu 
nebo na www.knihovna.cernilov.eu či si 
můžete vyzvednout vytištěný dotazník 
a vyplněný pak anonymně odevzdat do 
krabice v přízemí budovy Obecního úřadu 
v Černilově. Průzkum bude probíhat do 
31. 3. 2017 a samozřejmě Vás budeme 
informovat o jeho výsledcích.

Březen je měsícem čtenářů a tak se 
těšíme, že se to tu u nás v knihovně bude 
pěkně hemžit jak čtenáři, tak akcemi. 
Kromě oceňování nejlepších lovců perel 
budeme letos hledat nejlepší čtenářskou 
babičku. Opět nám v tom pomůžou čísla, 
podle kterých odhalíme, která babička 
mezi našimi registrovanými čtenáři, toho 
v loňském roce nejvíce přečetla. Té pak 
předáme ocenění během koncertu Irských 
balad, který se uskuteční v Kulturním a 
spolkovém domě v Černilově v neděli 
19.3. od 17 hod. a  na který Vás také 
srdečně zveme.

Přejeme Vám všem krásný nástup jara 
a těšíme se na viděnou!

Jana Žárská
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skvělých profesionálních instruktorů 
se děti rychle měnily v lyžaře. I úplní 
začátečníci po prvních překonaných 
nezdarech, obavách a slzičkách se po 
právu radovali ze zvládnutí vyjetí kopce 
na lanovém vleku a s úsměvem na tvářích 
pomalu jezdili na dětské sjezdovce. 
Pokročilí lyžaři se postupně zlepšovali 
ve svých lyžařských dovednostech 
na malé pomě. Netrvalo ale dlouho 
a kotvový vlek je vyvážel až na samý 
vrchol sjezdovky, kterou jako vlnící se 
hadi hrdě za sebou sjížděli dolů. Jak už 
to ale bývá, co je zajímavé a zábavné, 
rychle utíká a děti čekal poslední pátý 
den na horách. Postupně se proměnily 
v závodníky, kteří za velké podpory a 
povzbuzování svých několika rodičů, 
sjížděly slalomem mezi praporky po 
sjezdovce. S nasazením všech svých 
sil, odvahy a schopností všichni projeli 
cílem. Za soutěživost, obrovskou snahu 
a vytrvalost byly všechny děti odměněny 
na stupních vítězů medailemi, diplomy 
a drobnými dárky. S úsměvem na rtech 
se spokojení závodníci loučili se ski 

areálem a již teď se těší na příští zimu a 
lyžování. Blanka Eisenreichová

MATEŘSKÁ ŠKOLA ČERNILOV
 

Školská 380
503 43 Černilov
tel.: 495 431 118
První budova: 603 582 818
Druhá budova: 739 095 379
reditel@zscernilov.cz
ms@cernilov.eu 

http://www.zscernilov.cz
http://www.ms.cernilov.eu

ZŠ A MŠ Černilov
Sněhové radovánky  

v mateřské škole

Letošní bílou zimu si děti opravdu 
dosyta užívají. Ať už je to stavěním 
sněhuláků a různých staveb ze sněhu 
na zahradách školky nebo „škrábáním“ 
se na kopec, aby se svými pekáči a 
lopatami dojely co nejdál. Mrazivé dny 
si zpestřují návštěvami solno - jodové 
jeskyně v Černilově a předškoláci 
plaváním v hradeckém bazénu.

Poslední lednový týden se přihlášené 
děti proměnily v zimní sportovce. 
Každý den po obědě s batůžky na zádech 
odjížděly autobusem do Olešnice 
v Orlických horách do „Lyžařské 
školičky“. Cesta jim rychle utíkala a  
v autobuse vždy panovala veselá 
nálada. Natěšené děti už podle ubíhající 
krajiny poznávaly blížící se ski areál. 
Po rozdělení do družstev a převlečení 
do lyžařské výstroje směle vykročily na 
svah.  Každý den tam na ně čekal Soptík 
s Bucifálkou, se kterými se nejdříve 
zahřály a rozcvičily. Pod vedením 

Mateřská škola Librantice
 

Librantice 119
503 46 Třebechovice pod Orebem
tel.: 773 585 677
zslibrantice@seznam.cz
mslibrantice@seznam.cz 

http://www.zslibrantice.cz
http://www.mslibrantice.cz

ZŠ a MŠ Librantice
Už samotný začátek roku 2017 byl pro 

naši školku radostnou událostí a to proto, 
že se MŠ Librantice již po tři roky snaží 
dělat pro své děti jen to nejlepší v rámci 
přirozeného vývoje a zároveň poskytnout 
příjemné prostředí, kde budou děti rády.

Od otevření školky 1. 2. 2014 jsme 
toho společně spoustu zažili, ale Vánoce 
jsou vždy to, na co se všichni těší nejvíc. 
I když jsou už za námi, tak nové hračky 
od Ježíška děti stále těší a ještě teď občas 
zazní nějaká ta písnička z vánoční besídky 
pro rodiče, která se dětem velice vydařila. 
A nejenom rodičům, ale i babičkám, které 
se pravidelně scházejí vedle v hasičárně, 

jsme popřáli krásné Vánoce písničkou, 
tanečkem i básničkou.

Po Novém roce nás navštívil lidový 
loutkář se svým divadélkem a protože 
právě probíhá období masopustu, tak 
se uspořádal ve školce karneval. Děti 
v maskách zavítaly i do školy, aby 
školákům připomněly tradice masopustu 
a předvedly masopustní průvod  
s písničkami. V nejbližší době nás čeká 
bruslení, lyžařský výcvik a seznámení  
s prací policisty přímo na stanici v Hradci 
Králové. A to nám ten rok teprve začíná...   

 Simona Jirsáková, 
vedoucí učitelka MŠ
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Arktida a Antarktida 

Ve školním vzdělávacím programu 
máme jedno z témat „Cestuji si křížem 
krážem“ a vzhledem k sněhové nadílce 
a mrazu jsme se rozhodli, že si budeme 
povídat o tom, jak žijí lidé tam, kde je po 
většinu času zima, sníh a mráz. Konkrétně  
o Arktidě a Antarktidě. 

Arktida je místem ledu a sněhu. Je krásná, 
tichá a důstojná. I v této zdánlivě nehostinné 
oblasti žije plno živočišných druhů a my se 
rozhodli zahrát si na Eskymáky. Na počátku 
týdne jsme si vytvořili námětový koutek 
„iglú“. Pomocí molitanové stavebnice, 
obloukové prolézačky a prostěradel jsme 
vytvořili iglú, do kterého jsme umístili 
postýlky z žíněnek.  Děti lezly dovnitř  
prolézačkou ve tvaru oblouku, stejně 
dlouhém, jako v opravdovém iglú. Nanosily 
si dovnitř nejrůznější nádobí, jídlo, polštářky, 
knížky a encyklopedie, které si s radostí 
prohlížely. Okolo příbytku jsme vytvořili 
ledovou pustinu s otvorem pro rybolov. 
Zde děti lovily rybičky na pruty, vařily je 
nad uměle vytvořeném „ohništi“, sušily 
je na háčku a následně si je nosily do iglú  
k snědku. Hru v námětovém koutku si doslova 
užívaly, byly rády, že mají „domeček“, kam 
se mohou schovat. Iglú jsme během ranních 
her ztvárnili i z papíru, konkrétně metodou 
trhání a lepení do požadovaného tvaru. Při 
výtvarné práci si děti procvičily jemnou 
motoriku a zaměřovaly se na pečlivost a 
čistotu. Také si mohly vyzkoušet chůzi po 

koberci na speciálních dětských plastových 
lyžích. 

Aby děti pochopily, kdo to vlastně 
Eskymáci jsou, musely se o nich nejprve něco 
dozvědět. Pomocí obrázků a interaktivní 
tabule zjistily, jak takoví Eskymáci vypadají, 
co mají na sobě za oblečení, čím se živí, jaké 
mají dopravní prostředky a mnoho dalšího. 
Na mapách a glóbusu jsme si ukázali, kde 
žijí a jak je to od České republiky daleko. 

Rybolov je nejčastější obživou 
Eskymáků. Protože jsme v týdnu zrovna 
žádnou rybu neměli, rozhodli jsme se, že 
si s dětmi připravíme eskymáckou svačinu. 
Děti se pustily do výroby rybičkové 
pomazánky. Samy si sardinky očistily, 
vykostily, nakrájely a smíchaly s dalšími 
ingrediencemi. Hotovou pomazánku 

si namazaly na toustový chléb a skvělá 
rybičková svačina byla na světě. Děti si moc 
pochutnaly a vůbec nic nezbylo.  

Od lidí jsme se přesunuli ke zvířatům. 
Děti velmi zajímalo, jak v takových 
podmínkách zvířátka žijí a jak to, že jim 
není zima. U ledního medvěda a tuleně 
jsme zjistili, že mají velmi silnou vrstvu 
podkožního tuku, a tak je to i u dalších 
zvířat. Velkým objevem pro nás bylo to, že 
mláďata mrože se s kly rodí. Povídali jsme 
si i o dalších zvířatech jako je polární liška, 
zajíc, rypouš a přišla řeč i na tučňáky. Právě 
tučňáci nás v průběhu týdne přesunuli do 
Antarktidy. Museli jsme si však vysvětlit, 
že některé pohádky na internetu či  
v televizi jsou trochu popletené a doopravdy 
není možné, aby se Eskymák „kamarádil“ 
s tučňákem a žili spolu v iglú. Tučňáky 
jsme ztvárnili i výtvarně, temperovými 
barvami a zajímavou technikou tisku  
z výšky pomocí igelitového sáčku. Bádání 
o tučňácích doprovázel i pracovní list, kde 
děti vykreslovaly části tučňáka podle čísel. 
Každé číslo mělo určitou barvu, a tak si děti 
při vybarvování procvičily předmatematické 
dovednosti. 

Když už mluvíme o tučňácích, víte, že 
mohou skákat až do výšky 2 metrů? A také, 
že tučňák je jediný pták, který může plavat, 
ale nemůže létat? To všechno a mnohem 
více teď vědí děti ze třídy Hvězdiček a moc 
se těší na další cestování kolem světa. Tak 
třeba v létě na viděnou v Africe!  

Barbora Hýsková 

Výtvarné práce dětí 

Naše mateřská škola se již řadu let 
účastní různých výtvarných soutěží. Za 
zmínku stojí soutěž Školka plná dětí, ve 
které pravidelně získáváme ocenění. Letos 
je možné práce našich dětí a dalších 4 tisíce 
obrázků zhlédnout od 30. 3. v prostorách 
auly Univerzity Hradec Králové. Za námi 
je i účast na dalších projektech, výstavách, 
jako např. Bota Cesťačka Hradečačka, 
Východočeská loutka, náchodská Malá 
prima sezóna a Goodyear Bezpečná školka.

V lednu jsme na podnět pana Kramáře, 
organizátora Galerie GAUČ, v KSD 
připravili výstavu dětských prací. Výstavu 
je možno zhlédnout až do Velikonočního 
jarmarku.  Mgr. Petra Moravcová

Vzdělávací výlet  
do ekocentra SEVER  

v Hradci Králové

V zimním období jsme s předškoláky 
navštívili Středisko ekologické výchovy 
Sever v Hradci Králové. Hned při 
příchodu děti zaujala bohatá nabídka 
rekvizit a pomůcek, se kterými jsme byli 
za krátkou dobu seznámeni. 

Návštěva centra začala poutavým 
vyprávěním o sluneční soustavě a 
seznámením se s jejím fungováním 
pomocí světelného planetária. Děti se 
dozvěděly spoustu 
nového, proč se 
střídá roční období. 
Proč je ve dne 
světlo a v noci 
tma. Co je vlastně 
příroda a jaké místo 
v ní máme my, 
lidé. Pomocí stroje 
času jsme prošli 
postupně všemi 
ročními obdobími, 
navštívili jsme 

různá přírodní prostředí a jejich obyvatele. 
Pro předškoláky to bylo spíše 

opakování a upevnění toho, co už znají. 
Dětem to bylo podáno velice zajímavým a 
kreativním způsobem. 

V poslední části si děti vyrobily svůj 
lampion, na který si každý natisknul 
obrázek kouzelnou kostkou podle čtyř 
ročních období. Děti připravený program 
velice zaujal, hlavně proto, že byl cílený na 
vlastní prožitek. Povídání bylo doplněno 
pohybem, dramatizací, hrou a vlastním 
tvořením. Mgr. Karolína Tomková
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ZŠ A MŠ Černilov

Soutěž Mladý chemik

V prosinci loňského roku se tři žáci 
9. třídy zúčastnili soutěže Hledáme 
nejlepšího mladého chemika ČR. Soutěž 
se konala na SPŠCH v Pardubicích. 
Všichni tři – Tobiáš Vinklárek, Lenka 
Kosinová a Martin Černý – se umístili 
mezi nejlepšími 353 žáky z 5.000 
zúčastněných. Mgr. Dana Hoffmannová

Úspěch žákyně v okresním 
kole Soutěže v německém 

jazyce 

Dne 8. 2. se konalo na Prvním 
soukromém gymnáziu v Hradci Králové 
okresní kolo Soutěže v německém jazyce. 
Kristýnka Jezdinská ze 7. třídy skončila 
na vynikající 2. příčce. Gratulujeme!

Tento rok jsme poprvé s žáky 8. a 
9. tříd vyrazili na lyžařský zájezd do 
rakouských Alp. Ve čtvrtek 15. 12. jsme 
s žáky hradeckého Gymnázia Boženy 
Němcové odjeli směr Iselsberger, 
kde nás čekala teplá večeře a pěkné 
ubytování. V pátek ráno nás čekal první 
den na svahu ve středisku Möelltal. Ve 
výšce okolo 2.500 m.n.m. na nás čekalo 
slunné počasí, které vydrželo celý den.  
V sobotu jsme odjeli do střediska Matrei-
Kals. Počasí opět nádherné, takže další 
krásný den na lyžích. V neděli jsme se 
opět vrátili do střediska Moelltal, kde 

byla nejlepší kvalita sněhu. Poslední 
den jsme navštívili středisko Sillian, 
které jsme měli jen pro náš kurz. Tady 
nám zážitek z lyžovačky komplikovala 
dopolední mlha. Odpoledne už nám 
svítilo slunce, takže i poslední den jsme 
si užili naplno. Po večeři jsme vyrazili 
směr Hradec Králové.  Tento lyžařský 
kurz splnil svůj účel. Rozšířit a upevnit 
schopnosti a dovednosti nabyté na 
LVVZ v 7. třídě. Doufám, že příští rok 
se tento kurz opět uskuteční a stane se 
tradiční akcí naší školy.

Mgr. Jiří Havlas

Lyžařský zájezd žáků do rakouských Alp

V letošním školním roce jsme  
v termínu od 5. do 10.2. absolvovali 
tradiční lyžařský kurz v Jedlové  
v Orlických Horách na chatě Start. Žáci 
7.třídy si užili 5 dnů lyžování a výlet do 
Deštného. Večerní náplní kurzu byly 
přednášky o výzbroji a výstroji, historii 
lyžování, první pomoci a nebezpečí hor. 
Děti si během kurzu zahrály spousty 

zábavných her, které si samy připravily. 
Ve čtvrtek odpoledne jsme pořádaly 
závody ve slalomu, kde v kategorii děvčat 
obsadila první místo Lucie Herzánová a  
v chlapecké kategorii zvítězil Jan 
Řezníček. Výcvik se nám za krásného 
zimního počasí úspěšně podařil a lze si jen 
přát, aby nabrané dovednosti děti i nadále 
rozvíjely. Mgr. Jiří Havlas

Lyžařský kurz v Deštném v Orlických horách
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Během školního roku 2015/2016 se 
nám podařilo získat finanční dotaci od 
Královéhradeckého kraje. S finanční 
spoluúčastí ZŠ Černilov jsme vybrali, 
objednali a nakoupili vše potřebné 
pro otevření a fungování včelařského 
kroužku. Jednalo se o tři úly, ochranné 
pomůcky pro děti i lektory, rámky, kuřák 
a samozřejmě oddělky. 

Včely jsme usadili již v srpnu, 
zakrmili a zaléčili. 

V září 2016 se do kroužku přihlásilo 
několik málo dětí, některé se přidaly 
během roku.  Nyní kroužek, který se koná  
1x za 14 dní, navštěvuje osm začínajících 
včelařů. 

Již jsme si  vyzkoušeli nasoukat 
se do ochranné kombinézy, otevřít a 

prohlédnout úly, zapálit dýmák, bojovat 
léčivy proti kleštíkovi a vyrábět svíčky 
z včelího vosku. Velmi zajímavé bylo 
včely pozorovat mikroskopem a zároveň 
se seznámit s včelí rodinou, jejím 
složením a funkcí jednotlivých členů.  
V zimním období je naším hlavním 
úkolem se připravit na jaro. Čeká nás 
dokončení stloukání rámků, natírání 
nového úlu a spousty teorie, které je 
nutno znát, jestli chceme být dobrými a 
zodpovědnými včelaři. 

I letos se chceme pokusit sehnat 
nějaké ty korunky a zakoupit medomet. 

Tak nám držte pěsti.  
 Černilovští Brtníci

Na základní škole máme včelařský kroužek

Ne, ne, všichni samozřejmě věděli, že 
se odpoledne vrátí hezky spořádaně domů, 
ale ne vše, co jsme na exkurzi v Praze na 
letišti absolvovali, tomu nasvědčovalo!

Nejprve jsme si prohlédli model 
letiště a poslechli něco o historii 
pražského letiště na terminálu 3, pak 
jsme se vším co k tomu patří byli řádně 
odbaveni do prostoru letiště (mnozí z nás 
se červenali při pískotu bezpečnostního 
rámu a blikání červených světýlek) a 

nasedli jsme do autobusu, ve kterém 
nám náš pan průvodce ukázal na letišti 
vše, co jen mohl!!! Letadla v hangárech, 
hasičskou zbrojnici, terminály, všechny 
manipulace a pravidla při příletu a odletu 
letadel, ale asi největším zážitkem pro 
nás všechny byl pobyt v bezprostřední 
blízkosti startovací a přistávací dráhy. 
Slyšeli jsme komunikaci z řídící věže  
s piloty a stihli jsme asi 12 vzletů a příletů. 
Byli jsme přítomni přistání největšího 

dopravního letadla na světě AIRBUS  
A 380, dokonce jsme mu dělali doprovod 
až na jeho stojánku a viděli všechny 
činnosti bezprostředně po přistání. Pro 
představu některé údaje o letadle: rozpětí 
křídel 80 m, délka 79m, cena 8 miliard.

Plni dojmů a nových informací jsme 
nasedli do našeho autobusu a ujížděli zpět 
domů. 

Mgr. Jana Hofmanová, 
Mgr. Dana Vaňková 

Odletíme?

Výsledky pěvecké soutěže

V kategorii 1. - 2 . tříd: 

1. místo - Natálie Bartošová, 
   Nikola Veselovská
2. místo - Veronika Němcová
3. místo - Jakub Vejs, 
   Tomáš Dvořák

V kategorii 3. - 5. tříd:

1. místo - Martina Hofmanová, 
   Anna Pavlová, 
   Anežka Urbanová
2. místo - Jeroným Žárský, 
   Kristýna Šimůnková

Mgr. Alice Kučerová

A JE NÁŠ!!! 

Kdo? Hopík! Klokan rudý, jsou mu 
dva roky, nejraději se nahřívá na sluníčku, 
až bude dospělý, bude měřit cca 160 cm. 
Jeho běžnou stravou jsou speciální granule 
a seno. Jako pamlsky si dopřává mrkev.  
A jak jsme ho získali? Výtěžek z lednového 
sběru papíru jsme poukázali do ZOO 
Stěžery, pomohli jsme právě s nákupem 
sena pro Hopíka a klokánka tímto 
adoptovali. Při lednovém sběru papíru 
děti mohly donést i tvrdý chléb a pečivo, 
které si též odvezli majitelé ZOO pro svá 
zvířátka. Moc děkují, a proto se bude sběr 
opakovat, zřejmě v květnu! Ještě jednou 
moc děkujeme! Školní parlament

VÝKUP NEMOVITOSTÍ

Vykoupíme jakoukoliv 
nemovitost v ČR, 
peníze do 24h na 
ruku.

      777 828 889 

INZERCE

Aktuální dění ve 
škole sledujte na 
www.zscernilov.cz



Školní kolo Pythagoriády

Na přelomu ledna a února proběhlo  
v 5. – 8. ročníku školní kolo matematické 
soutěže PYTHAGORIÁDA. Za 60 minut 
měli žáci vyřešit 15 úloh, za které mohli 
získat max. 15 bodů. Nejlepšími řešiteli 
se stali:

5. ročník

1. Horáková Ema 13 bodů
2. Hrdina Tomáš 11 bodů
3. Jirků, Doubrava, Lipavská 10 bodů

6. ročník

1. Fibír Matouš, Turková Eliška 11 bodů
2. Vach Vojtěch 9 bodů
3. Cholastová, Veinhauerová 7 bodů

7. ročník

1. Kracík Jakub, Řezníček Jan 7 bodů

8. ročník

1. Křížek Filip 9 bodů
Mgr. Alice Petrovická

Soutěž „ILUSTRÁTOŘI“

Již tradičně v lednu proběhla na naší 
škole soutěž zaměřená na výtvarný projev 
– na známé a krásné ilustrace dětských 
knih. Děti měly na hale školy možnost 
si prohlédnout mnoho knížek a portrétů 
našich ilustrátorů a pak odpovědět na 
otázky ve vědomostním kvízu. Těší nás, 
že tato výstavka nezůstala opuštěná, 
v odpovědní krabičce se sešlo 31 
soutěžních lístků, všem děkujeme za 
účast a blahopřejeme vítězům. 

1. stupeň 

1. Aneta Petřeková  26 bodů
2. Vojta Bednář  22 bodů
3. Dominika Pejřilová  21 bodů

2. stupeň

1. Vojtěch Vach  29 bodů
2. Lenka Kosinová, Kája Konečná  28 bodů
3. Bára Ježková  27 bodů 

Mgr. Jana Hofmanová,
Mgr. Kateřina Blatníková 

Babička v Praze

Nebudeme mluvit o žádné z našich 
příbuzných, ale o tom, že žáci ze 7. – 
9. tříd naší školy navštívili představení  
v Divadle na Fidlovačce. Byli jsme všichni 
moc zvědaví, jak si na divadelních prknech 
režisér a herci poradí s tímto tématem – velmi 
známé knihy od Boženy Němcové. Všichni 
jsme byli mile překvapeni – představení se 

moc líbilo, byli jsme velmi blízko známým 
hereckým osobnostem, babičku brilantně 
ztvárnila Eliška Balzerová, kněžnu Iva 
Pazderková a Kristlu Marie Doležalová. 
Asi nejznámější tváře pro věkovou skupinu 
našich diváků. Musím naše děti pochválit 
za vzorové chování v divadle i během 
celého dne.  Mgr. Jana Hofmanová 

Exkurze žáků deváté třídy do Terezína
Žáci 9. ročníku, dovoluji si říci 

již tradičně, navštívili v rámci výuky 
dějepisu město Terezín – jak Muzeum 
ghetta, tak i Malou pevnost. Seznámili 
se s životem Židů v ghettu, prošli 
všechny zpřístupněné prostory Terezína 
– modlitebnu, mansardu, hromadné 
ubikace, márnici, kolumbárium, spalovnu, 
hřbitovy. Odpoledne jsme prošli také 
Malou pevnost – za války věznici gestapa. 
Autentický prožitek nám po celý den 
umocňovalo počasí, jak se říká „mrzlo, až 
praštělo“. Mgr. Jana Hofmanová

V předvánočním týdnu navštívila 
sedmá třída představení Kráska a zvíře ve 
Východočeském divadle v Pardubicích. 
Jde o výpravnou rodinnou pohádku, která 
se stala divácky nejúspěšnější inscenací 
roku 2016 a získala i cenu novinářů. 

Kromě zajímavého ztvárnění a nápaditých 
scén jsme obdivovali krásnou budovu 
Východočeského divadla a stihli jsme si 
prohlédnout i blízké Pernštýnské náměstí se 
Zelenou bránou. Mgr. Alice Petrovická, 

Mgr. Dana Hoffmannová

Návštěva divadelního představení Kráska a zvíře
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Radka Dvořáková

Plamen života

Škrt. Škrt. V malém kulatém prostoru 
se roztančilo světélko. Byl to plamen, který 
se překvapeně díval po místě, kde se ocitl.

„Kde to jsem?“ zeptal se sám sebe.
Okolo něho byla jakási stěna, ve které 

byly různé vyřezané tvary. V nich viděl 
nějaké dřevo, látku a dalších několik věcí, 
které neuměl plamínek pojmenovat. Bylo 
to tu malé, ale i útulné zároveň.

„Zvláštní místo,“ zašeptal a podíval se 
pod sebe. Pod ním byla tmavě červená věc, 
ve které bylo jezírko a v něm byl on. 

„Proč zvláštní?“ uslyšel cizí hlas. 
Polekaně se otočil. Kdo to mluvil? Vždyť 
tu byl sám! Nebo ne?

„Haló?“ odvážil se promluvit. „Je tu 
někdo?“

„Ano, jsem tu já.“
„A kdo jsi?“
„Jsem svíčka.“
Plamínek přemýšlel. Pokud ten tajemný 

hlas je svíčka, to znamená… Že hoří ve 
svíčce!

„A já jsem tvůj plamen?“ zeptal se ještě 
pro jistotu.

„Ano. Já jsem svíčka a ty jsi můj 
plamen.“

To se mu líbilo. Věděl totiž, že už není 
na vše sám, když má tady svíčku. A ta mu 
poradí.

Rozhodl se, že prozkoumá, tedy jen se 
podívá, co je za svíčkou skrz otvory, které 
byly dostatečně velké na to, aby se přes ně 
mohl dívat.

To co uviděl, ho velmi překvapilo a 
vyděsilo zároveň. Na dřevě i látce se objevil 
porcelán a nad ním stál… Obr! Plamínek 
se vyděsil natolik, že začal plápolat jako  
o život.

„Svíčko?“
„Co se děje?“ zeptala se udiveně svíčka.
„Tam venku… Tam jsou obři!“
„Cože?! Jací obři?“ podívala se 

směrem, kam se koukal plamínek.
„Tam jsou! Vidíš?“
„Haha!“ zasmála se. „Drahý plamínku, 

to nejsou obři, ale lidé. A těch se bát 
nemusíš. Většinou jsou to moc milé 
bytosti.“

„Vážně?“ nedůvěřivě si měřil mladého 
člověka.

„Vážně.“
Tak se plamen rozhodl svíčce věřit. 

Všiml si, že na porcelánu přibylo několik 
věcí, které neznal. Horlivě dumal, co 
by to mohlo být, ale nic ho nenapadalo. 
Přemýšlel, jestli bude znovu otravovat 
svíčku, nebo to nechá být, jenže plamínkova 

zvědavost byla silná.
„A svíčko?“
„Copak?“
„Co je to, co ti… Lidé! Co ti lidé si 

dávají na porcelán?“
„Proprána krále! S tebou bude ještě 

spoustu práce, kamaráde!“
Plamínek moc svíčku nechápal, ale 

radši tu skutečnost zamlčel. Ta mu už 
vysvětlovala, všechno možné. Různé 
informace o lidech, jídle, svíčkách, 
plamíncích a další potřebné vědomosti. Teď 
už plamen věděl, že člověk jí jídlo z talíře, 
to byla ta věc z porcelánu, pak že většinou 
lidé jí společně u jednoho stolu a zbytky 
hází psům. Také poznal další svíčku, která 
byla na polici. Ta ale svůj plamen neměla.

„Co to dělají?“ zeptal se dezorien-
tovaně, když lidé obcházeli.

„Dojedli. Nemůžeš od nich čekat, že 
budou jíst donekonečna.“

„Franto! Zhasni svíčku, ať nevyho-
říme!“ uslyšeli hlas pocházející od linky.

„Cože to se mnou chtějí udělat?“ 
plamen zbledl.

„Chce tě sfouknout.“
„Ale… To jakože zabít?!“ vyděsil se.
„Kdepak! Sfouknou tě, ale nezabijí!“
„A jak to můžeš vědět, že neumřu, 

když mě sfouknou!“ podíval se na svíčku 
z police. „Co když mě potká stejný osud 
jako jeho?“

„Milý plamínku,“ řekla mu klidně 
svíčka, „víš… ty jsi plamen a můžeš být 
nebezpečný! Pokud utečeš někam pryč ode 
mě, hrozilo by, že bys všechno zapálil.“

„Proč bych utíkal?“ zakabonil se.
„Třeba jen nehodou. A nech mě mluvit, 

porád! No, mohl bys všechno zapálit, a 
proto bude lepší, když tě sfouknou. Ale 

neboj, kdykoliv tě lidé zapálí, budeš zase 
vesele plápolat!“

„Vážně?“
„Vážně.“
A tak plamen čekal, než ho někdo 

sfoukne. Naposledy se podíval na svíčku.
„Svíčko?“
„Hm?“
„Na shledanou.“
„Na shledanou, plamínku. A neboj, 

nevidíme se naposledy.“
Ani ne za pár vteřin kolem sebe pocítil 

studený vzduch a on uhasl. Ale s nadějí, že 
někdy příště se snad potká s jeho věrnou 
kamarádkou svíčkou. S nadějí, že zase 
bude plápolat plamen života.

Klára Kosinová

Konečně jsem „in“

Jednoho krásného dne jsem se narodil 
mojí mamince Jedli Vysoké. Jakmile jsem 
se narodil, dopadl jsem do zelené travičky 
hned vedle starého pařezu. Zavrtal jsem 
se do krásně hebounké travičky a vzápětí 
jsem usnul. Když jsem se probudil, zjistil 
jsem, že jsem povyrostl a začal jsem klíčit. 
Maminka na mě dávala neustále pozor a 
nespustila mě ani jednou ze svého dohledu. 
To víte, dospívání, to je ta nejtěžší část 
života.

Jednou, když jsem si povídal se starým 
pařezem o dějinách jehličnatých stromů, 
jsem uslyšel, jak maminka vykřikla: „Aach, 
pomožte mi!“ Okamžitě jsem se otočil a 
zahlédl jsem malého brouka, jak vrtá dírku 
přesně do mojí maminky. „Nech ji!“ okřikl 
jsem brouka. Brouk se na mě jenom otočil 
a pokračoval dál. Než jsem stihl říci cokoli 
jiného, objevil se neznámý chlap. Vytáhl 

Slohové práce žáků devátých tříd ZŠ Černilov
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cosi ostrého a dlouhého a začal mi řezat 
jedinou nohu, kterou jsem kdy měl. „Au, 
au, to bolí“ křičel jsem, co mi jen dech 
stačil, ale nikdo mě neslyšel.

Když skončil, tu hroznou věc opět 
uklidil. V duchu jsem si říkal: „Uff, 
konečně zas pojede, odkud přijel. “ Ale 
ne nadarmo se říká opak je pravdou. 
Vytáhl provaz. Povalil mě na zem, svázal 
a hodil na přívěs hned vedle té chladné 
„uřezávačky“ nohou. Poté jsem slyšel, jak 
nastartoval auto a začal couvat. „-já ale 
nechci, neee!!“ křičel jsem. Snažil jsem 
se utéci, ale jenom s polovinou nohy to 
nešlo. Když jsme odjížděli, naposledy jsem 
zahlédl moji maminku. Plakala. Její slzy jí 
pomalu stékaly dolů po její krásné dlouhé 
noze až dolů do trávy, kde jsem prožíval 
své dětství. Jeli jsme dlouho. Cesta byla 
hrbolatá a já narážel do stran přívěsu. Věděl 
jsem, že horší to už být nemůže.

Konečně! Zastavili jsme. Neznámý 
chlap mě opět vzal do svého náručí. Bránil 
jsem se. „Au,“ zakřičel nahlas mně stále 
neznámý muž. „Promiň, chtěl jsem víc, 
to máš za moji nohu a za moji maminku“ 
řekl jsem celkem nahlas, když jsem mu 
zarylsvé ostré jehličky do rukou. „Blbý 
stromek,“ řekl muž, jakoby ani neslyšel 
má slova, a odnesl mě do svého domova. 
Nesl mě přímo do obývacího pokoje, kde 

už byl připraven stojan.  „Sedí,“ řekl nahlas 
urostlý muž. „Dětem se budeš určitě líbit.“ 
Vzápětí zavolal na své děti: „Anežko, 
Honzíku! Pojďte se podívat, co jsem 
přivezl.“ Děti seběhly schody. Duc,  duc. 
Slyšel jsem je, jak dupaly. Hnaly se jako 
stádo krav až mi div jehličky neopadaly.

„OMG. Ten je fakt hustej, tati!“ řekly 
děti najednou. Myslel jsem si, že to budou 
malá dítka v první třídě, ale hodně jsem 
se mýlil. Byly to děti v osmé třídě. Hned 
jakmile mě uviděly, vytáhly mobilní 
telefony a začaly se mě fotit. Cvak, cvak, 
ozývalo se z jejich telefonů. Cítil jsem se 
jako filmová hvězda na premiéře svého 
filmu, kdy je paparazzi fotí, když třeba jen 
mrknou. Konečně jsem cítil, že tady je mé 
místo. Konečně jsem cítil, že jsem „in“.

Tomáš Drešer

O Dobré vodě

Kdysi jsem já se svou rodinou 
žil v malé továrně. Říkají nám tu 
Dobrovodovy. Zrovna si vzpomínám, jak 
jsem přišel k životu. Stalo se to tak, že 
mě minulý týden napustili tou lahodnou 
minerální vodou. A poté mě dali k mé 
rodině. Má rodina má 6 členů. Nejlepší 
na tom všem je, že všichni máme stejné 
chutě. My jsme třeba jahodoví, ale naši 
sousedi jsou zase pomerančoví a děda s 
babičkou jsou citronoví. 

Všichni zde věříme v budhismus, 
neboť jsme si jistí, že až přijde naše 
chvíle, zrecyklují nás třeba i na láhev od 
kečupu. Ale dnes mě konečně vybrali. 
Vzali mě od rodiny a konečně mě otevřel. 
Csss, zasyčel jsem. Konečně! Zakřičel 
jsem nahlas. A ten člověk, i když z naší 
perspektivy spíše upír, se ze mě konečně 
napil. Naposledy jsem zavolal na svou 
rodinu: „Sbohem,“ aby neměli strach. 

Po dvou hodinách jsem byl už 
prázdný a zvědavý na to, co bude dál. 
Ááá, konečně popelnice na plast, už jsem 
skoro kečup! A ano, po dlouhém týdnu 
jsem se sice nestal kečupem, jak jsem 
si vždy přál, ale být mikinou také není 
špatné.

INZERCE
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Tříkrálová sbírka v Černilově
Tříkrálová sbírka vznikla na základě 

staré lidové tradice, která má svůj původ ve 
středověku, kdy se ve městech a na vsích 
hrály hry o Třech králích. Představení 
vyprávěla o mudrcích z dalekého 
východu, kteří se přišli poklonit Ježíškovi  
v jesličkách v Betlémě a předali mu své dary 
– kadidlo, myrhu a zlato. Chudé děti pak 
chodily 6. ledna oblečené za Tři krále po 
domech s betlémskou hvězdou a kadidlem, 
zpívaly lidem koledu „My tři králové“ a 
posvěcenou křídou psaly na dveře domů 
K + M + B s příslušným letopočtem. Vždy 
za to dostaly něco dobrého a občas i pár 
krejcarů na přilepšenou. 

Tato tradice s nástupem totalitního 
režimu po roce 1948 postupně vymizela a 
byla znovu oživena až po roce 1989. Česká 
charita dala tříkrálovému koledovaní 
nový rozměr a smysl. Jejím hlavním 
účelem je především pomoc nemocným, 
handicapovaným, seniorům, matkám  
s dětmi v tísni a dalším sociálně potřebným 
skupinám lidí, a to zejména v regionech, 
kde sbírka probíhá. Nejméně desetina 
výnosu sbírky je každoročně určena také 
na humanitární pomoc do zahraničí.

V roce 2000 uspořádali poprvé 
dobročinnou sbírku spojenou s tradičním 
koledováním v olomoucké arcidiecézi. 
Na základě zkušeností s podporou, jaké 
se akci dostalo od dobrovolníků i dárců, 
se o rok později Tříkrálová sbírka rozšířila 
na území celé České republiky a hlavním 
organizátorem se stala Česká katolická 
charita, od roku 2007 Charita ČR. Dárci od 
tohoto roku mohou na účel sbírky přispět 
i pomocí mobilního telefonu zasláním 
dárcovské zprávy DMS KOLEDA.

První Tříkrálová sbírka, pod záštitou 
Charity, se v Černilově konala v roce 2002 a 

koledníci dorazili z Hradce Králové. O rok 
později, 5. ledna 2003, Tříkrálovou sbírku 
již uspořádala místní katolická farnost a od 
roku 2004 převzal patronát nad koledníky 
obecní úřad. Hlavním koordinátorem se 
stal pan Vojtěch Šůstek. Hlavním stanem 
koledníků se stal Kulturní a spolkový dům, 
odkud vyrážejí s požehnáním na cestu, 
které jim udělí místní římskokatolický 
farář P. Stanislav Jílek. Sem se vracejí 
většinou celí prokřehlí, zvlášť když mrzne 
jako letos.  A nevracejí se s prázdnou, 
mimo darů do pokladničky, určených pro 
sociálně potřebné skupiny lidí, dostávají 
od některých štědrých dárců i laskominy 
za svoji nenahraditelnou službu pro dobrou 
věc, kterou Tříkrálová sbírka Charity 

České republiky bezesporu je! Při letošní 
Tříkrálové sbírce se jedenácti skupinkám 
podařilo vykoledovat neuvěřitelných

51.000 Kč
Poděkování za tento výsledek patří 

všem, kdo se v Černilově podílí na přípravě 
a organizování sbírky. Velký dík patří také 
koledníkům a jejích doprovodu z řad 
dospělých. A jistě největší poděkování 
patří všem dárcům dobrého srdce, kteří 
přispívají na pomoc pro sociálně potřebné.

Také je při této příležitosti nutné 
připomenout a zdůraznit, že Černilov 
získal Cenu Královéhradeckého kraje za 
přínos v sociálních službách za dlouholetou 
podporu charitativních projektů. 

 Jaroslav Kudrnáč

Tříkrálová sbírka 
v Černilově

Rok Skupin Částka
2002 1 7.198
2003 3 14.273
2004 3 22.222
2005 3 33.000
2006 4 28.000
2007 5 35.018
2008 4 34.000
2009 5 33.000
2010 9 41.054
2011 9 40.700
2012 9 38.436
2013 9 41.149
2014 9 44.146
2015 9 46.561
2016 10 53.657
2017 11 51.000

Celkem za 16 let sbírky 
 561.414 Kč

Ples proběhl v sobotu 16. ledna 2017 
v černilovské sokolovně. Již pár let 
neměníme kapelu ani obsluhu...

K tanci až do ranních hodin zahráli 
Hektoři a občerstvení zajistl tým výravské 
Hospůdky U Hrubých. Děkujeme!!!

Velké díky patří rovněž všem, kdo 
přispěli do půlnoční tomboly: OÚ 
Černilov, IDC-FOOD s.r.o., Předměřické 
mlýny Voženílek, SV Metal, HNG, 
Bohdana Michálková, VK Ložiska, 
Volejník - Autoopravna, Jeřábek - 
Zámečnictví, Souček - Truhlářství, Tesař 
- Autoopravna, Briestenští - Cukrárna 
Černilov, Michálek, Staša - Anipo 
s.r.o., Pavlovi, Jarda Pavel ml., U Sjetý 

gumy - Pneuservis, Brož - Klempířství,  
„U Vidliček“ - Restaurace, MSIO s.r.o., 
RSTS, Hofmanovi, COCA COLA, 
Jelenovi, Jarošovi, Kupkovi, Slezákovi, 
Uhlíkovi, Vodovi, Pešavovi, Špundovi, 

Šimkovi, Kubařovi, POPR s.r.o.,  JŠ a 
SYN s.r.o. - Čerpací stanice. Pokud jsme 
někoho opomněli, pak se mu omlouváme.

V příštím roce 13. ledna 2018 po 
čtrnácté...  Výbor TJ

Sokolský ples v Černilově
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Koncerty v Číbuzi

Dvakrát do roka vás v tomto Zpravodaji 
zve Římskokatolická farnost Číbuz na 
už tradiční koncerty, které připravuje ve 
spolupráci s naší varhanicí paní Lucií 
Houdkovou. Svatováclavský koncert se 
koná v předvečer svátku svatého Václava 
a Vánoční koncert v některém ze dnů 
doby vánoční. V loňském roce 2016 
rozezněl číbuzské varhany v úterý 27. září 
v 18 hodin pan Martin Strejc, kterého na 
housle dále doprovázel syn Petr a zpěvem 
nás potěšila jeho žena Lucie. Koncert, ve 
kterém zazněly skladby A. Dvořáka Ave 
Maria, Hymnus, Ave Maris Stella, árie 
ze skladeb G. F. Händla, Toccata B. M. 
Černohorského a mnohé další prokládal 
slovem Petr Polehla, který nás seznámil 
s další významnou postavou našich 
dějin, a to s bratrem svatého Vojtěcha  
z libického rodu Slavníkovců z 10. stol. – 
svatým Radimem. Koncert zakončil lehčí 
skladbou Ch. Nortona vynikající žesťový 
kvartet složený z mladých hudebníků ZUŠ 
Střezina.

Vánoční koncert 27. prosince zahájil 
po úvodním slově našeho pana faráře  
P. Stanislava Jílka v půl šesté hrou na 
varhany další významný varhaník našeho 
kraje prof. Václav Uhlíř, na trubku hrál pan 
Karel Houdek a po loňské absenci z důvodu 
nemoci jsme se dočkali zpěvu paní Hany 
Medkové. Na programu byly skladby J. S. 
Bacha, W. A. Mozarta a další vánoční hudba.

Oba koncerty, které mají ohlas  
u místních i přespolních obyvatel, 
finančně podporují obce Skalice a Smržov. 
Dobrovolné příspěvky návštěvníků  
1.750 Kč (Svatováclavský koncert) a 4.000 
Kč (Vánoční koncert) jsou využity na 
pokračování opravy střechy našeho kostela.

Velice děkujeme za veškerou 
podporu, ať už finanční anebo jakýmkoliv 
projeveným zájmem. Těší nás, že jak 
farnost, tak kostel nachází stále své místo 
uprostřed vás. Díky a těšíme se na viděnou 
na koncertech, anebo i pravidelných 
nedělních bohoslužbách od 10 hodin.

Za farnost Číbuz Anna Hrčková

V lejšovské bývalé škole jsme se  
v listopadu 2016 v hojném počtu sešli na 
besedě, tentokrát o zajímavém putování 
do Kazachstánu. Hlavním aktérem byl ing. 
Václav Svoboda, který po 50 letech navštívil 
místa, kde byl se studentskou brigádou  
v roce 1967. Velmi zajímavé vyprávění  
o změnách na kazašském venkově. 

Pan Václav Svoboda, s bohatým slov-
ním doprovodem, nám promítal původní 
černobílé snímky z kazašské obce, kde 
stavěli s dalšími, tenkrát sovětskými 

studenty, bramborárnu, teletník, bytový dům 
a betonovali základy k místní škole.  Sami 
si jezdili do vzdáleného lomu lámat kámen, 
který pak na staveništi opracovali a z něho 
zdili. Další fotografie už byly barevné a ty 
byly z loňské srpnové cesty. Bývalí studenti, 
dnes inženýři, navštívili místní kolchoz, 
uviděli to, co před padesáti lety stavěli. Ale 
také navštívili nové hlavní město Astana.

Přednáška byla velmi zajímavá, a protože 
cesta po republikách bývalého Sovětského 
svazu byla dlouhá a pan Svoboda nám 

nestačil vše povyprávět, budeme pokračovat 
letos začátkem března, opět v lejšovské 
škole. Moc se těšíme.    Božena Kašparová

Beseda o Kazachstánu v Lejšovce

Posezení při svíčkách 
ve Výravě

Sobotní odpoledne 19. listopadu patřilo 
každoročnímu setkání našich seniorů, 
nazvané „Posezení při svíčkách“. Sešli 
se stáří známí, poseděli při šálku dobré 
kávy, čaje a třeba i pivečka. Pro zpestření 
všem zazpívala Anička Krejčová a Zuzka  
Konečná.  Jana Medková

Vánoční vyrábění v Lejšovce

A Vánoce klepaly na dveře. S radostí 
jsme je ve školní třídě otevřely a přivítaly 
spoustu dětí i jejich  maminky, babičky i 
naše sousedky. Ani jsme se s našimi nápady 
nemohly vejít k šesti velkým stolům. 

Na prvním stole děti konstruovaly z vět-
viček, pomocí tavné pistole, stromečky s 
ozdůbkami. U druhého stolu nejen děti, ale 
i dospělí s radostí vyráběli svícny, ozdobené 
čerstvými větvičkami smrku a vánočními 
třásněmi či barevnými stužkami. U dalšího 
stolu se vystřihovaly velké, krásně bílé 
sněhové vločky a dělaly závěsy v podobě 
veselých věnečků. U čtvrtého stolu se 
zdobily polystyrénové koule malými 
sněhovými vločkami s barevnými lesklými 
flitry a skládaly z jednoho proužku papíru 
baculaté hvězdičky. Ještě se k tomuto stolu 
vešla naše sousedka, která doma našila 
spoustu polotovarů látkových srdíček, které 
děti plnily vatou, zdobily a připevňovaly 
stužky na zavěšení. Pátý stůl patřil barvám 
a sádrovým reliéfům. U stolu šestého byl 
velký zájem o zdobení předem napečených 
perníčků barevnými polevami. 

 Božena Kašparová
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Při pohledu na venkovní teploměr 
onoho sobotního rána 7. ledna 2017 se 
to vše zdálo být bláznovstvím – dvě děti 
vlastní a třetí vypůjčené, rtuť na minus 
devatenácti a před sebou několik desítek 
chalup a domků s koledou a prosbou  
o pomoc potřebným na rtu. Z okna 
vyhřátého obýváku však vše působilo 
tak poeticky a dýchalo českou vánoční 
atmosférou – zasněžená víska, ospale 
vykukující sluníčko a přede mnou tři 
odhodlaná malá veličenstva, do omrzení 
hlaholící: „My tří králové jdéme  
k vám…“ Na místo kytary, kterou jsme 
zavrhli ze strachu o omrzliny prstů, jsme 
se vybavili chrastítkem a bubínkem a 
nadšeně vyrazili ven. Začalo mě to bavit 
a děti byly statečné. Akci jsme rozvrhli 
do dvou etap – dopoledne Číbuz a po 
obědě (po odpočinku, zahřátí a doplnění 
energie) výprava do sousední Skalice. 
Průvodce koledníků byl zároveň zvolen 
vrchním provianťákem, s baťůžkem první 
pomoci (tatranky a džus) a termoskou 
horkého čaje… A jak to dopadlo? Přežili 
jsme!!! Akci komplikoval jen fakt, že 
některé zvonky byly díky nánosům 
ledu nefunkční, takže jsme nevěděli, 
zda není nikdo doma nebo jen neslyší 
zvonek. Ale zdálo se nám, že většina 

Čibuzanů a Skaličanů otevřela, s úsměvem 
vyslechla náš pokus o zpěv a se značným 
úsilím protlačila nějakou tu papírovku či 
minci důmyslně zabezpečeným otvorem  
v úředně zapečetěné kasičce. Několik 
občanů jsme vyrušili uprostřed sobotního 
odpoledního odpočinku či snahy 
vyléčit úpornou chřipku, těm se srdečně 
omlouváme. O půl čtvrté odpoledne jsem 
se slitoval nad zkřehlými monarchy a i 
přes ne zcela splněnou misi jsem zavelel k 
ústupu směrem k plápolajícímu krbu. To už 
teploměr zase atakoval minus dvacítku. Tak 
se všem, kteří čekali na koledu a požehnání 

svěcenou křídou na dveře příbytku, 
upřímně omlouvám. Ale hlavně všem, kteří 
přispěli, tímto srdečně děkuji! Překvapivý 
výtěžek 5.456 Kč půjde třeba na ranou 
péči Sluníčko, která poskytuje zdarma 
služby rodinám pečujícím doma o dítě s 
postižením, nebo na domácí hospicovou 
péči, která umožňuje umírajícím trávit 
poslední chvíle se svými blízkými.  
A ještě něco – možná se nám tu rodí (staro)
nová tradice, a když napřesrok seženeme 
ještě jednu skupinku, možná dokončíme 
pochůzku Skalicí a dojdeme i do Skaličky. 
Tak nám držte palce! Pavel Kavalír

K+M+B ve Skalici a Číbuzi

INZERCE
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V sobotu 3. prosince 2016 uspořádala 
obec Skalice zájezd do divadla do Prahy.
Na večerní představení hry Chlap na 
zabití v divadle Palace jsme se moc těšili.     
Do Prahy jsme se vydali už po obědě, 
abychom do sebe ještě  nasáli předvánoční 
atmosféru naší stověžaté matičky.

Velké rozčarování přišlo po příjezdu, 
kdy v ulicích byla spousta lidí. Někteří  
z nás radši volili zákoutí některé restaurace, 
jiní šli na výstavy, no a další se nechali 
unášet davem, aby se dostali na vánoční 
trhy na Staroměstském náměstí a podívali 
se ještě na orloj, než bude restaurován.

Večer jsme se všichni sešli na 
Václavském náměstí, abychom navšívili 
cíl naší cesty, a to divadlo Palace a 
představení Francise Vebera Chlap na 
zabití. Na jevišti se první objevil Francois 
Pignon (Miroslav Vladyka). Zoufalý 
muž, který chce spáchat sebevraždu  
v hotelovém pokoji, poněvadž ho opustila 
žena. Do vedlejšího pokoje vstoupí 
Ralph Milan vulgo Jean Martin (Filip 
Blažek), najatý zabiják, jehož úkolem je 
zabít nepohodlného svědka, kterého mají 

přivézt do protějšího Justičního paláce. 
Pignon se pověsí v koupelně na trubku, ta 
praskne a způsobí potopu. Gangster Milan 
je proti své vůli zatažen do Pignonova 
soukromí a z protikladů obou mužů 
vznikají komické zápletky.

V roli psychiatra doktora Wolfa a 
milence Pignonovy ženy jsme viděli 
Michala Slaného. Známe ho například  
z pohádky Kouzlo králů, kde hrál 
proradného krále Vladana. Pignonovu 
ženu si zahrála Alžběta Stanková, 
herečka pocházející z Bratislavy a my si 
vzpomeneme na její roli Veroniky Malé 
ze seriálu Vyprávěj nebo Jany Koblížkové  
z Přístavu. Milého a mírně vtíravého 
hotelového sluhu Vincenta si hrál Jaroslav 
Šmíd. Tento herec ztvárnil v komedii Doktor 
od Jezera hrochů, svou ženou a tchýní 
utiskovaného doktora Čeňka Dobeška.  
A v roli policisty byl na jevišti jeden  
z našich největších herců Míla Šimáček.

Po rozpačitém začátku jsme se už 
potom smáli až do konce. Domů jsme se 
vrátili spokojení a plni dojmů v pozdních 
večerních hodinách. Zdeňka Klimešová

Chlap na zabití

Soutěž Smrčkování ve zdobení 
vánočních stromečků se v Černilově 
konala již potřetí, naposledy se uskutečnila 
před dvěma lety. Cílem této soutěže je co 
nejkrásněji a nejnápaditěji ozdobit vánoční 
stromeček, nejlépe pomocí vlastnoručně 
vyrobených vánočních ozdob. Přihlásit 
se může jakýkoliv soutěžní tým. 
Třetího ročníku se nakonec zúčastnilo 
7 soutěžních týmů: 5. třída ZŠ Černilov 
(2 stromky), MŠ Černilov, Klub taťků-
florbalistů Chlíveček, Kurz paličkované 
krajky, Klub maminek Dvoreček a Obecní 
úřad v Černilově. Pravda, ten taťkovský 
stromeček byl malinko s hvězdičkou, ale  
o to větší ohlas sklízel a čekali jsme, že 

bude útočit na vítěznou 
pozici. Ozdobené stromečky 
byly vystaveny v zahradním 
altánu KSD v Černilově 
od 24. 11. do 12. 12. 2016.  
V diváckém hlasování o nej 
stromeček bylo odevzdáno 
417 hlasů:
1.  Kurz paličkované krajky 

(82 hlasů, na snímku)
2. Klub taťků Chlíveček  

(73 hlasů)
3.  Mateřská škola Černilov 

(70 hlasů)
Ozdobené stromečky 

byly následně prodány 

obálkovou metodou (kdo 
nabídne víc), a tak jsme 6 
000 Kč zaslali ještě před 
koncem roku Středisku 
rané péče Sluníčko 
Charity Hradec Králové, 
které pomáhá rodinám  
s handicapovanými dětmi.

Gratulujeme všem 
soutěžícím, divákům 
děkujeme za hlasy a 
věříme, že majitelům takto 
originálně ozdobených 
stromečků činily stromky 
po celé vánoce velkou 
radost.  Jana Žárská

Smrčkování 2016

Půjdem spolu do Betléma

Konečně jsme se dočkali. Při osmém 
putování do Braunova Betléma bylo 
skutečně místy sněhu po kolena. Dvacet 
odhodlaných poutníků vyrazilo v sobotu 
14. ledna. Po „silničce“ ke Smržovu, ale 
i dál až do Jaroměře, byla cesta celkem 
schůdná. Kopírovali jsme koleje traktoru. 
Z Jaroměře do Zaloňova cesta vedla po 
silnici, ale pak nás čekalo brodění sněhem 
až k samému Betlému. U Betléma jsme si 
tradičně zazpívali koledu a pokračovali 
přes Stanovice do Kuksu, odkud jsme už 
ale jeli vlakem. Jaroslav Kudrnáč

Ekumenické setkání

V tomto roce probíhal Týden modliteb 
za jednotu křesťanů od 18. do 25. ledna. 
Téměř v jeho závěru, v úterý 24. ledna, 
se sešli věřící evangelické a katolické 
církve ke společné mši v KSD Černilov. 
Bohoslužbu vedla farářka ČCE paní Rút 
Brodská a P. Stanislav Jílek. Sbírka ze setká- 
ní šla Integračnímu azylovému středisku  
v Jaroměři. Vybralo se 1.270 Kč.  JK



Co se událo...24

...v Libranitích
Konec roku 2016 by ve znamení 

kulturních a společenských akcí. V sobotu 
5. 11. jsme navštívili krásné divadelní 
představení na Fidlovačce a 26. 11. jsme si 
prohlédli při exkurzi pivovar ve Mžanech 
a ochutnali jejich výrobky. Obě akce se 
velmi líbily.

Vítání občánků

Tradiční vítání občánků se konalo 
v budově ZŠ a do života jsme přivítali: 
Adélu Musilovou, Lauru Králíčkovou, 
Anetu Fléglovou, Terezu Schwarzovou a 
Františka Václava Horáka. Nejprve paní 
starostka přivítala všechny přítomné a 
děti z MŠ rodičům a svým budoucím 
kamarádům zazpívaly a zatančily. Po 
proslovu A. Hladíkové následoval 
přípitek na zdraví rodičů a jejich 
dětí, gratulace, předání dárků a malé 
občerstvení.

Po této slavnosti se škola zaplnila 
dětmi, které přišly na pohádku a na 
setkání s Mikulášem, andělem a čertem.

Besídka ve škole

V posledním předvánočním týdnu 
měly děti základní školy a mateřské školy 
vystoupení a  besídky, ale to tom si určitě 
přečtete na jiném místě Zpravodaje.

Vánoční posezení

22. 12. se konalo tradiční vánoční 
posezení v místní hasičské zbrojnici při 
výborné rybí polévce a punči - vše z rukou 
paní starostky.

Silvestrovské bruslení

Poslední akcí loňského roku bylo 
silvestrovské bruslení na zimním stadionu 
v Hradci Králové, které před lety začal 
organizovat pan Ivo Divecký. Bohužel 
toto bylo už bez jeho přítomnosti, protože 
nás nečekaně opustil. 

Děkujeme mu za zavedení této tradice 
a vzpomínáme.

Tříkrálová sbírka 2017

Ani velký mráz neodradil v sobotu 
7. ledna koledníky a jejich doprovod 
od toho, aby obešli obec, popřáli 
jejím obyvatelům všechno nejlepší do 
nového roku, zazpívali koledu, poprosili  

o příspěvek do Tříkrálové sbírky Charity 
ČR a rozdali malé dárky.  V letošním roce  
čtyři skupinky vybraly celkem 20.742 
Kč. Králům, jejich doprovodu a těm, kdo 
přispěli do sbírky, patří velký dík.

Výstava betlémů

O víkendu 17. a 18. 12. si mohli 
návštěvníci prohlédnout v tělocvičně 
ZŠ výstavu betlémů, ručních prací a 
vánočních dekorací. Mezi nejstarší 
betlémy určitě patřil ten od rodiny Riebel  
z Německa, jehož stáří je odhadováno na 
90 let. Papírový betlém lepený na překližce 
se u Horákových staví více než 70 let a i 
další rodinné skvosty a památky jsme 
mohli vidět. Celkem zde bylo více než 50 
různých betlémů. Papírové, keramické, 
skleněné, z těsta, včelího vosku, dřevěné, 
z kukuřičného šustí, perníkové i vyšívaný - 

autorů známých i neznámých. Návštěvníci 
obdivovali vánoční háčkované i vyšívané 
dekorace i zvonečky z pediku. 

Pro radost si mohli koupit svícny, 
svíčky a různé drobnosti. Děti ochutnávaly 
perníčky a mohly si pustit po vodě svíčku 
v ořechové skořápce. Dobrovolné vstupné 
3.820 Kč bylo zasláno nadaci, která 
podporuje chudé děti v Ekvádoru. Také  
z této země zde byl k vidění malý papírový 
betlém. Každý návštěvník si mohl odnést 
papírového andělíčka, které vyráběly děti 
místní školy na podporu nadace.

A co nás čeká v nejbližších 
měsících? Rádi bychom ještě během 
zimy uskutečnili promítání starých 
filmů a fotografií. Těšíme se na 
Hasičský ples. 13. 3. proběhne další 
kurz pletení z pediku a následovat bude 
výroba velikonočních dekorací. Se 
vším a ještě s dalšími krásnými věcmi 

se setkáte na velikonoční výstavě, 
kterou pro vás připravíme v tělocvičně 
ZŠ Librantice. Na sobotu 1. 4. je 
naplánován zájezd do Divadla Palace  
v Praze. A také se budeme těšit na 
tradiční pálení čarodějnic, sportovní 
turnaje a další společensko-kulturní 
akce. Milada Bortlíková

Co nás v Libranticích čeká
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Na první prosincové nedělní 
odpoledne si paní Jana Hojná se svým 
realizačním týmem připravila pro naše 
malé mikulášské odpoledne. Před vlastní 
mikulášskou nadílkou byl zajištěn, jako 
každoročně, bohatý program, takže se 
děti mohly vydovádět při různých hrách 
a soutěžích. 

Po skončení programu připraveného 
pro děti se všichni zúčastnění přesunuli 
k vánočnímu stromku, kde už postávali 
nebo postupně docházeli místní.  
U slavnostního rozsvěcení vánočního 
stromku za zvuku vánočních koled, 
spojeného s podáváním horkého punče, 
jsme se tak sešli již podruhé. Letos jsme 
program doplnili o živou hudbu v podání 
dechového kvarteta pana kapelníka 
Ryšavého z Opočna. Do zpívání koled 
se kromě našich malých šikovných 
zpěvaček postupně zapojili i ostatní 
přítomní. 

Jana Medková 
foto: Pavel Vejman a Jana Medková

Mikulášské odpoledne ve Výravě

Už 3. prosince 2016 v Lejšovce Mikuláš 
rozdával dětem balíčky plné sladkostí a 
dárků. Na úvod si menší děti nacvičily 
tradiční vánoční koledy a ztvárnily postavy 
z Betléma. K Ježíškovi přiletěl i anděl a 
přiběhly dvě ovečky. Děvčata zahrála a 
zazpívala a také nám zatancovalo sedm 
Santa Clausů. Vystoupení byla krásná, 
máme tady v Lejšovce báječné šikovné 
děti.

Ve třídě se sešla spousta dětí, maminek, 
babiček, tatínků a dědečků, na stolech bylo 
cukroví a odpoledne příjemně plynulo s 
kávičkou nebo čajem a soutěžemi pro děti 
i dospělé. Pohoda skončila ve chvíli, kdy 
přišel Mikuláš s čertem. Čert si chtěl vzít 

některé děti do pekla, děti brečely, protože 
se bály a některé maminky se také bály. 
Nakonec to zachránil nebesky krásný 
zlatovlasý anděl, který rozdal vše, co měl 
v koši. 

Po nadílce se pokračovalo v soutěžích 
a tanečkách, dýdžej pouštěl jeden hit 
za druhým, tančil se Jára Fára, ptáček a 
tradičně nechyběly ani „židle“. 

Vzhledem k tomu, že besídku již 10 
let dělají stále ty samé maminky a dnes již 
některé babičky, je čas na změnu. Prosíme 
nové, mladé, šikovné maminky, aby se této 
tradiční akce s chutí ujaly a pokračovaly 
místo nás. Loučíme se a děkujeme 

Soňa, Pavlína a Milada

Mikulášská besídka v Lejšovce Tři králové v Hubílese

Třeskuté mrazy sevřely i českou zemi 
v letošním čase tříkrálové koledy. Do 
chladného, ale slunečného rána se s námi 
po Hubílese v sobotu 7. 1. 2017 odvážně 
vydaly kolednice Verunka, Poli, Pavlínka 
a Anička. Zamrzlá byla země, ne ale 
srdce, a tak dárci věnovali (kromě sladké 
odměny koledníkům) do pokladničky 
na ranou péči, domácí hospicovou péči 
a odborné sociální poradenství Oblastní 
charity Hradec Králové 4 368 Kč. Nás 
koledníky k tomu ještě zahřál výborný čaj 
u jedněch z otevřených dveří a výborná 
bramboračka u dalších. Děkujeme za 
to, děkujeme všem, kdo jste vyběhli 
do zimy (anebo pak ještě dodatečně 
za pokladničkou došli), abyste přispěli 
potřebným.

Přejeme ve zdraví prožitý nový rok a 
ať je dobré dobrým odměněno!

Anna Hrčková,  
Gábina Kaisrlíková



Dvoreček Černilov
Maminky, které se 

pravidelně schází ve 
Dvorečku, stále vymýšlejí 
nové aktivity pro své 
ratolesti. Při posledních 

podzimních paprscích se vypravily na 
návštěvu k místnímu sdružení myslivců  
v Černilově. Přinesly kaštany,žaludy a 
pečivo pro zvířátka. Dětem se tam líbilo, 
takže se tam určitě ještě někdy vydají.  
V zimě je pobyt venku značně omezen, 
proto se maminky zaměřují především na 
využití Kulturního a spolkového domu. 

V prosinci nás navštívil Mikuláš. 
Přinesl dětem dobrůtky. Těsně před 
Vánoci si maminky předaly recepty na 
vánoční cukroví a vzájemně ochutnaly 
své výtvory. Aby ani děti nepřišly zkrátka, 
jedno úterý se vařilo „zdravě“. Všem 
chutnala cizrnová pomazánka, která je 
právě pro děti velice vhodná. Také ovocné 
smoothie či zeleninová polévka slavily 
úspěch. A především výměna receptů je  
k nezaplacení. 

Jak probíhá život ve Dvorečku? 
Klubovna prošla menší úpravou, aby 
se zde naši nejmenší cítili dobře. Každá 
volná chvilka se věnuje hraní a rozvíjení 
dětské osobnosti. Děti mají k dispozici 
velké množství různých hraček. Většinou 
se procvičují nové říkanky, řeč zvířátek 

a vyrábí nějaké věci. V poslední době šlo 
především o potřebné věci ke hře „Živého 
člověče nezlob se“. Celý vtip spočíval 

v zapojení samotných rodičů do hry. 
Maminky zkrátka vymyslely zábavu pro 
celou rodinu. Turnaj se povedl a všichni 
si odnesli spoustu zážitků. Nezapomněly 
ani na pohoštění, kde nechyběl domácí 
punč a zákusky. Pomalu je čas připravovat 
se na nadcházející jaro. Maminky  
s dětmi vyrábějí hrníčky ,  které se 
budou prodávat na jarmarku. Předtím, 
ale ještě proběhne karneval pro děti, 
který se bude konat 26.3.2017 od 15hod.  
v černilovské sokolovně. Téma je 
vodnicko-podvodnické. 

Maminky ve Dvorečku se  těší větší 
návštěvnosti, přibylo pár nových „kousků“. 
Kdo ví, třeba je přilákal rozhovor o dění  
v černilovském dvorečku, který odvysílal 
Český rozhlas Hradec Králové. Maminky 
jsou aktivní a plné elánu vymýšlet nové 
zábavné věci pro sebe a především své 
děti. Dále připravujeme ,,strašidélkovou 
noc“, kde děti i s rodiči přespí ve dvorečku. 
Čeká je menší stezka odvahy. Připravuje se 
i jarní bazárek, přednáška o první pomoci a 
také nás navštíví ,,porodní bába“. 

A  proto nezapomeňte, scházíme se 
každé úterý od 9 do 11 hodin. V zimním 
období navíc i každé pondělí odpoledne od 
15:30 na tzv. „Hrátkohraní“. Pokud máte 
chuť a dlouhou chvíli, přijďte nás navštívit. 
Rádi Vás přivítáme. MC Dvoreček

Taneční skupina CREATO v roce 2016
Rok 2016 byl pro taneční skupinu 

CREATO Černilov velice úspěšný. Na 
mistrovství Evropy, jak jsme již zmiňovali 
v předchozím vydání Zpravodaje, si 
děvčata vybojovala 3. místo a postup na 
mistrovství světa, které se konalo v září  
v chorvatské Poreči. Tento závod byl pro 
nás velice důležitý a připravovali jsme se 
celé letní prázdniny, kde proběhlo zároveň 
i týdenní letní soustředění, kde jsme museli 
již zapracovat na nových choreografiích.

V září se tedy děvčata vydala již do 
zmiňované Poreče. Kristýnka Šimůnková, 
Johanka Michálková a Marťa Hofmanová 
se snažila na závodní ploše o maximální 
výkon. Závodily v kategorii duo - trio 
kadet pom pom. V této kategorií závodilo 
celkem 13 týmů z různých zemí. Nakonec 
se dřina, píle a plné nasazení, které holky 
vynaložily, vyplatila. Taneční skupina 
CREATO se stala II. vícemistry světa.

Byla to pro nás obrovská radost, 
slzičky štěstí, holky choreografii zajely 
skvěle a zasloužily si to. Ve chvíli, kdy 
odjížděly na mistrovství světa, nečekaly  
tak obrovský úspěch, který si myslím i 

ostatní v celém týmu nakopnul k další 
práci, trénování a dřiny, která stála a stojí 
za ten pocit štěstí a odměny, kterou si 
právem zasloužily.  Měli jsme i skvělý 
fun club, který nás plně podpořil  a tímto 
jim velice děkujeme. Lepší zakončení 
sezony jsme si nemohli ani přát.

Po příjezdu zpátky domů se děvčata 
vrhla ihned do trénování sestav pro novou 
sezonu. V roce 2017 budou závodit celkem 
se 17 choreografiemi. Čas a píle, kterou 
tomu děvčata věnovala, se jim zúročila a 
CREATO dostalo ocenění Skokan roku 
2016, což je pro ně po 3 letech závodění a 
trénování v začátcích s obrovským počtem 
dětí velké ohodnocení a velká pocta  
v takovéto konkurenci, která  tomuto  
sportu vévodí.

Děkujeme zároveň ZŠ Černilov za 
umožnění trénování v místní tělocvičně, 
velice si toho vážíme. Prostory na 
trénování jsou pro nás více než důležité 
a jsme velice rádi, že nám to pan ředitel 
Mgr. David Kubíček umožnil a tímto 
můžeme reprezentovat i ZŠ Černilov, kam 
většina dívek dochází.  Petra Dědková
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Činnost SDH Černilov v  roce 2016
Tento rok byl pro nás 

velice významným rokem, 
oslavili jsme výročí 135 
let založení sboru, získali 
novou techniku. Členská 
základna Sboru má 43 

členů z toho je 8 žen.
Spolková činnost v roce 2016 byla 

zahájena tradičním společenským plesem 
v místní sokolovně. A povedl se. Ohlasy 
na ples byly velmi kladné. Naplněnost 
sálu je tak akorát.

I přes existenci sběrného dvora v obci 
jsme uspořádali tradiční jarní sběr železa. 
Sběr odevzdaný lidmi při této akci bereme 
jako přímou podporu naší činnosti a službu 
lidem, kteří nemají možnost odevzdat sběr 
do sběrného dvora.

Náš mikroregion zasáhla 28. května 
blesková povodeň. Nejvíce postiženou 
lokalitou našeho mikroregionu byla obec 
Výrava. Naše jednotka zde zasahovala 
společně s jednotkou HZS požární stanice 
Jaroměř. Po příjezdu na místo události 
jednotka prováděla evakuaci osob a 
zvířat ze zatopených domů, vytahování 
zatopených aut atd. Další činností bylo 
monitorování toku, aby nedošlo ke 
zatarasení toku různými předměty, které s 
sebou vzala voda a tím zhoršení celé situace. 
Druhý den v neděli jsme opět vyrazili 
do Výravy, a to na pomoc postiženým 
občanům povodní s vyklízením domů. 
Prováděli jsme vynášení nábytku a věcí 
poničených povodní, odstraňování nánosů 
bláta a zbytků vody v domech za pomoci 
vysavačů na vodu.  

Naši členové se výrazně podíleli na 
zajištění žádosti obce o dotaci na nákup 
nové automobilové cisterny. Jak víte, 
vše úspěšně proběhlo a byla přidělena 
dotace z ministerstva vnitra – Hasičského 
záchranného sboru a také dotace  
z Krajského úřadu Královéhradeckého 
kraje a výrobek THT Polička, s.r.o., CAS 
na automobilovém podvozku TATRA 
T815 – 231R55 v modifikaci náprav 4x4, s 
objemem nádrže na vodu 4000 litrů již stojí 
v naši opravené hasičárně. Nyní to vypadá 
jednoduše, ale byla to poměrně zdlouhavá 
práce a spousta komunikace. Vše začalo 
v roce 2014, kdy jsme projednávali se 
zastupitelstvem obce Černilov možnost 
požádání o dotaci a uvolnění potřebných 
finančních prostředků z rozpočtu obce. 
Poté mohla obec požádat o dotace. 
Následovalo   podání žádostí o dotace, 
odsouhlasení zadávací dokumentace a 
konče výběrovým řízením.

S novou cisternou jsme se rozhodli 
modernizovat hasičskou zbojnici. Došlo 

k opravám výjezdového stání, předělání 
elektroinstalace do lišt, je nová podlaha,  
výmalba, došlo k přestěhování šaten 
výjezdové jednotky a vybudování 
zasedací místnosti, která slouží hasičům 
ke školení. Byla vybudována nová 
kuchyňka a vylepšilo se zázemí jednotky. 
Nová školicí místnost je plně vybavená 
pro použití audiovizuální techniky 
odpovídající parametrům dnešní doby. 
Snažili jsme se, aby nová technika měla 
odpovídající garáže a zázemí členů 
jednotky bylo co nejlepší. 

Vnitřní úpravy a technické vybavení 
školicí místnosti bylo pořízeno z nemalé 
částky z dlouholetých úspor našeho sboru. 

Z důvodů rekonstrukce hasičárny a 
převzetí nové cisterny jsme přesunuli 
oslavy sv. Floriána na 3. září 2016. Během 
oslav proběhlo slavnostní předání nové 
CAS, kterou si mohl každý prohlédnout 
zblízka. Na programu byly dále připravené 
ukázky hasičské činnosti a další techniky, 
pro děti různé soutěže a zábava. Akce 
byla zakončena tradičním přátelským 
posezením.

Lezecké družstvo pořádalo akci 
Otvírání skal, pravidelné letní soustředění 
v Tisé a poslední slanění.

Spolková činnost byla ukončena 
tradičně 31. prosince posledním slaněním 
v hasičské zbrojnici.

Výjezdová jednotka SDH Černilov má 
v roce 2016 zařazeno 13 členů, doplňují 
je 3 členové, kteří absolvovali výcvik a 
jsou připraveni pro výjezdovou činnost. 
Jednotka byla v roce 2016 aktivována 
KOPIS HZS Hradce Králové u 38 událostí. 

Členové u těchto zásahů odpracovali 
celkem 336 hodin a 53 minut.

Zásahy, podle typu události: požáry 
celkem 15 zásahů, dopravní nehody 
celkem 18 zásahů, technické zásahy 
2, únik ropných produktů 1 zásah, 
spolupráce se složkami IZS u 1 zásahu a 
jedno taktické cvičení na letišti v Hradci 
Králové.

Při údržbě techniky a majetku sboru 
členové odpracovali 420 hod. Školení 
jednotky proběhlo dle ročního plánu 
na výcvikový rok 2016. Bylo odučeno 
celkem 44 výukových hodin

Milan Šípek
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SDH Libníkovice
Zpívání pod rozhlednou

Poslední kulturní akcí organizovanou 
naším sborem dobrovolných hasičů bylo 
již tradiční zpívání pod rozhlednou. To se 
uskutečnilo poslední adventní neděli pod 
rozhlednou v Libníkovicích. Krátkého 
vystoupení se zúčastnili děti i dospělí. Zpěv 
doprovázely tóny elektrických varhan, 
kytary, klarinetu, zobcových fléten, příčné 
flétny a nově i ukulele. Na místě nechyběla 
polní kuchyně Tomáše Kunsty s oblíbenou 
nabídkou svařáku. Novinkou letošního 
roku byl svařený džus pro děti a řidiče.

Karneval na ledě

Uspořádat karneval na ledě nás napadlo 
již minulý rok. Libníkovice nemají žádné 
větší vnitřní prostory, kde by se karneval 
dal uspořádat, a tak jsme museli čekat, až 
zamrzne rybník. Minulá zima nám nepřála, 
tato se předvedla v plné síle. Díky tomu 
byl první kulturní akcí narychlo připravený 

karneval na ledě. Účast byla veliká, přišly 
děti z Libníkovic i blízkého okolí. Na 
pořadu bylo kromě bruslení i několik her a 
„výuka tance“ (macarena apod.). O zahřátí 
všech zúčastněných se postarala opět 
polní kuchyně Tomáše Kunsty, tentokrát  
s nabídkou horkého čaje, kávy či grogu. 

Sestry Chalupovy v roce 2016
Rok 2016 byl pro nás Sestry 

Chalupovy velmi úspěšný. Uskutečnily 
jsme na pozvání organizátorů celkem 
50 vystoupení, od roku 2013, kdy jsme 
začínaly, je to 115 navštívených míst.  
Všechna byla zdařilá, konala se na 
oslavách pro seniory obcí v našem okolí, 
účastnily jsme se Rock for People na letišti 
v Hradci Králové, podruhé jsme byly na 
propagaci kuchařského umění v Aldisu 
v Hradci Králové a nejdále již podruhé 
jsme vystupovaly v Letovicích u Brna a 
poprvé také v Letohradě.  Jsme rády, že 
můžeme naší činností propagovat a ukázat 
módu 1. republiky. Neustále se snažíme 
zdokonalovat a vylepšovat kostýmy. 
Máme nastudováno 6 obrazů, další ještě 
připravujeme za pomoci choreografky 
Evy Kuršové. Náš kolektiv se trochu 
obměnil, ale stále spolupracujeme v počtu 

dvanácti děvčat, jedním hudebníkem a 
fotografem. Každý týden se scházíme 
na pravidelných zkouškách v Hasičské 
zbrojnici ve Skaličce. I nadále chceme, 
abychom byly přijímány jako kolektiv, 
který svými vystoupeními  přináší úsměvy, 
radost nám  i obecenstvu. A tak to je i 
chápáno. Přítomní diváci nám dělají radost  
potleskem a poděkováním za naši odvahu 
a propagaci Elegance 1. republiky. Jsme 
většinou, kromě několika,  v důchodovém 
věku, máme dostatek volného času, který 
si každopádně všechny vždy uděláme, 
abychom  mohly připravovat naše 
vystoupení. V září letošního roku jsme 
započaly již čtvrtý rok naší činnosti.  Tu 
máme zaznamenanou v kronice, kde je 
uvedeno každé vystoupení, každá zkouška 
a  fotodokumentace. Založily jsme 
webovou stránku, propagaci máme též na 

Facebooku. Chceme i nadále  co nejlépe 
reprezentovat  naši Obec Skalice, které 
děkujeme za podporu a spolupráci. To, co 
děláme, je to naše radost,  která nás moc 
těší,  naplňuje a zavazuje. Počátkem roku 
2017 nás čekají další nová vystoupení, diář 
máme do května naplněný objednávkami. 

Eva Ornstová

Velikonoční tvoření

Velikonoční tvoření se uskuteční 14. 
dubna od 14 hodin v zasedací místnosti 
místní prodejny. Na programu bude jako 
každý rok pletení pomlázek a barvení 
vajíček. Těšíme se na Vaši účast. 

Sběr železného šrotu

Tradiční sběr železného šrotu a starého 
papíru se uskuteční 29. dubna od 9 hodin.

Pálení čarodějnic

Pálení čarodějnic proběhne jak jinak 
než 30 dubna. Sejdeme se v 17 hodin 
u místní prodejny potravin. V 19:30 
vyjdeme průvodem směrem k Borovici a 
upálíme čarodějnice.

Okrsková soutěž v 
hasičském sportu

Libníkovičtí hasiči se tento rok ujali 
pořádání hasičské soutěže. Ta se uskuteční 
17. června na loukách osady Borovice. 
Pokud máte zájem podílet se na přípravě 
soutěže, kontaktujte nás. 

Facebook

Nově nás naleznete na facebookových 
stránkách www.facebook.com/sdh.
libnikovice. Můžete zde sledovat 
plánované akce a podívat se na fotky  
z akcí minulých. Dejte nám palec nahoru 

Eliška Vaňásková
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Důvtip Librantice bilancuje
Jsme na začátku roku 2017, a tak 

jako mnoho jiných, i my jsme s děvčaty 
hodnotily předešlý rok. Začal velmi dobře, 
celý rok jsme ty naše pravidelné schůzky 
dodržovaly a každých 14 dní, vždy  
v úterý,  jsme se scházely v místní hasičárně. 
Slavily jsme MDŽ, jely jsme na prohlídku 
Prahy s profesionálním průvodcem,  
v červnu jsme s našimi dětmi předvedly 
tanec při oslavách  výročí obce Librantice a 
hned po tom jsme měly posezení s novými 
členkami, důchodkyněmi, které jsou také 
aktivní a nechtějí jen tak stát a stárnout.  
I když se o prázdninách nescházíme, 
jednu společnou akci jsme měly. Jely jsme 
s našimi vnoučaty na chatu Jeřabinka  
v Jedlové v Orlických horách. Bylo nás 
celkem 22... devět dospělých a třináct  
dětí. Soutěže, zpívání, procházky a krmení 
„dravé zvěře“.  

Po prázdninách nám stejně jako 
školákům začaly povinnosti. V našich 
očích velmi příjemné. Opět pravidelné 
schůzky, na kterých se nestane, že 
by nebylo o čem povídat. Na základě 
toho, že mezi nás přišly nové členky, 
jsme naplánovaly výlet. Tentokrát do 
zahradnictví Kruh u Jilemnice a při 
té příležitosti jsme navštívily i zámek  
v Jilemnici a v něm mimo běžné prohlídky 
i výstavu betlémů. Cílem celého výletu 
byla návštěva Janských lázní. Opět nám 
vyšlo krásné počasí. Daly jsme si tam 
rozchod a některá děvčata šla na prohlídku 
města, na něco dobrého k zakousnutí,na 
kávu a několik se nás nechalo lanovkou 

vyvést na Černou Horu. Tam sice foukalo, 
ale na rozhlednu jsme vyběhly a o to víc 
nám potom chutnal výborný borůvkový 
koláč. Výlet se nám vydařil a při dalších 
schůzkách bylo zase o čem povídat.  
A nejen povídat. Také jsme si dokázaly, 
kolik z nás má šikovné ruce. Nápad, že 
bychom se mohly pokusit uháčkovat si na 
Vánoce zvoneček, se ujal hned. Realita 
byla potom malinko horší, sice pod 
vedením velmi zkušené odbornice, ale oči 
a ruce  některých z nás nespolupracovaly. 
O to větší dík za zvonečky, které jsme 
dostaly dárkem od členky Důvtipu  paní 
Ireny Molnárové. Je to šikulka. A to 
nesmím zapomenout pochválit děvčata, 
která to pod jejím vedením i k mému 
velkému obdivu zvládla. Zvonečky byly 
uháčkované a už zbylo jen naplánovat 
rozloučení s rokem. Konalo se 19. 12. ve 

14 hodin v hasičárně. Akce dva v jednom. 
Vánoce a Silvestr v jeden den. A se vším 
všudy. Takže i s vánočními koledami.  
A kdo jiný je mohl zahrát a zazpívat, než 
naši nejmenší ze školky a tentokrát i 5 dětí 
ze školy, které nejen zpívaly, ale předvedly 
i hru na kytaru. A naše poděkování bylo 
opět vyjádřené společným zpíváním, 
potleskem a vánočním cukrovím. Po tak 
krásném kulturním zážitku byl čas na téměř 
typickou štědrovečerní večeři. Řízek, 
salát a hned potom nastal silvestrovský 
večer.Silvestr plný silvestrovských 
vtipů,příběhů, hudby a prskavek. Bylo 
to milé a upřímné. A co víc si přát. Snad 
jen to, aby ten letošní rok byl zrovna tak 
pěkný, abychom se stále scházely v plném 
počtu a hlavně ve zdraví. Protože plány na 
rok 2017 máme dané.

Věra Koutníková

Karneval TJ Librantice

V pátek 10. 2. se po dlouhých 
letech opět mohl konat maškarní ples 
v Libranticích. V minulých letech 
jsme našli při jeho pořádání útočiště v 
černilovské sokolovně nebo v Libřicích, 
ale teď jsme konečně zase doma. U 
pokladny nás přivítaly „květinové děti“, 

přitančila skupina baletek, tým lékařů 
doprovodili dva důstojníci, všechny 
buzeroval příslušník SNB s obuškem, 
motýl Emanuel přivedl makovou 
panenku, Sněhurka sedm trpaslíků 
a slepice žížalu. Byli zde piráti, bílá 
paní, sněhulák, babka z holí, pankáč a 

další krásné masky. Velkým potleskem 
byl přivítán autobus plný klaunů, kteří 
si také odnesli první cenu. K tanci a 
poslechu hrála skupina KOKA a bohatá 
tombola udělala radost všem, kteří 
vyhráli. 

Milada Bortlíková
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20.1.2017 se konala Výroční valná 
hromada sboru dobrovolných hasičů ve 
Smržově. VVH se zúčastnily všechny 
okolní sbory z okrsku č.17 ( SDH Hubíles, 
Skalice a Skalička) a také zástupci OSHK.

Zpráva o činnosti za rok 2016: 
jako každý rok, tak i v roce 2016, bylo 
první větší akcí čištění koupaliště, dále  
v průběhu roku proběhl sběr železného šrotu, 
pomoc a dohled při sběru nebezpečného 
odpadu, rozsvícení vánočního stromku 
a největší akcí byla oprava a výměna 
oplocení hasičské nádrže (koupaliště), 
na které jsme odpracovali více jak 200 

brigádnických hodin. V průběhu celého 
léta jsme se účastnili několika soutěží v 

okolí, a to jak s mužským, ženským,  tak i 
se smíšeným mužstvem.

10.září jsme uspořádali již tradiční 
posvícenskou zábavu za doprovodu 
černilovské kapely Ósaka.

Na závěr VVH byl oceněn jeden 
z našich mladých hasičů nejen naším 
sborem, ale i okrskem a  Okresním 
sdružením hasičů. Jan Šubrt (11 let)  
v září loňského roku cestou na kroužek 
dobrovolných hasičů zabránil vlastními 
silami rozšíření požáru suché trávy na 
sousední pole s kukuřicí.

starosta SDH Smržov

Výroční valná hromada SDH Smržov

MS Polabí Skalice
Myslivecký ples

V sobotu 14. 1. 2017 se ve smiřické 
Dvoraně konal myslivecký ples spolku 
POLABÍ Skalice. Na hosty čekala bohatá 
zvěřinová tombola a skvělá kuchyně  
v podání týmu Radka Středy. 

Vyprodaný sál se dobře bavil za 
doprovodu kapely Svižná těla, která hrála 
pro plný parket až do třetí hodiny ranní. 
Děkujeme všem za opět vyprodaný sál a 

těšíme se na viděnou na plese v příštím 
roce, který se bude konat v pátek 12. 1. 
2018.

Závod v americkém trapu

Poslední lednovou sobotu se konal na 
střelnici mysliveckého spolku POLABÍ 
Skalice tradiční závod v americkém 
trapu. Střílelo se 2 x 15 terčů. Za krásného 

zimního počasí se soutěže účastnilo 
45 střelců z okolí. Nejlépe střílel Josef 
Hojný, který zvítězil s nástřelem 27 
terčů. Na prvních 25 závodníků čekaly 
zajímavé ceny. Tento rok nám na závody 
prvně věnovala tři ceny obec Skalice. 
Děkujeme a doufáme v další spolupráci.

Další závody našeho spolku se konají 
poslední sobotu v květnu, tj. 27. 5. 2017.

Jiří Havlas

INZERCE
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Z historie SK Slávie Libřice - pokračování
10. dubna 1976 o čtvrté hodině ranní 

odjíždí plný autobus libřických hráčů a 
příznivců do Lipovce v okrese Blansko, 
kde budeme pod hlavičkou JZD Háje 
Smržov účastníky skupiny turnaje o Zlatý 
pohár Zemědělských novin. Bohužel jsme 
odjeli bez hráče J. Jedináka, který se den 
předtím „zušlechťoval“ horským sluncem 
a musel tedy vyhledat lékařskou pomoc! 
První utkání proti domácímu JZD Lipovec 
hrajeme v sestavě: Černý – Hejcman, Rulf, 
Jedinák Z., Pavlát, Zavadský, Kalenda, 
Gall, Budinský, Kovačevitý, Rajnoha. 
Vítězíme 2:1, když obě branky vsítil 
Budinský. Druhé utkání proti JZD Loukov 
jsme za mrazivého větru vyhráli 2:1, když 

obě branky vstřelil opět „Budla“!
Po návratu z Babic, hned druhý 

den v neděli, jsme v mistráku prohráli  
v Praskačce 6:1! Poté v Černilově prohra 
2:1, se Stěžerami 0:2, v Dobřenicích nátěr 
6:1, se Syrovátkou doma 0:5!

22. května hrajeme v Ratíškovicích, 
okres Hodonín, II. kolo Zlatého poháru 
ZN v sestavě: Černý – Hejcman, Rulf, 
Kalenda, J. Jedinák, Pavlát, Gall, 
Kovačevitý, Budinský, Dugas. Se ZSS 
Pardubice prohráváme 0:4, když svůj den 
neměl golman Černý (ze Skalice), takže 
po třech brankách jej nahradil Janeček,  
v poli pak Dugase Rajnoha. Druhé utkání: 
JZD Ratíškovice – JZD Rokytnice (okr. 

Třebíč) 2:0. V utkání o třetí místo jsme 
pak prohráli s Rokytnicí 1:3, když náš 
čestný úspěch vsítil v poslední minutě 
J. Jedinák. Hned druhý den hrajeme 
mistrák na Novém Hradci a prohráváme 
1:4. Za týden porážíme Cerekvici 3:2 a  
s Velichovkami doma debakl 1:8!

Ve dnech 19. a 20. června se konaly 
oslavy pořádané k 50. výročí založení 
kopané v Libřicích. V sobotu nejprve 
večer proběhla taneční veselice – hospoda 
praskala ve švech, v neděli dopoledne 
se uskutečnila slavnostní schůze  
s obsáhlým zhodnocením činnosti panem 
Antonínem Holubem. Potlesk sklidil 
Jiří Budinský, který za 8 roků nastřílel 

Činnost SDH Výrava v roce 2016
Rok 2016 byl pro SDH Výrava, stejně 

jako pro celou obec, poznamenán především 
povodní, která nás zasáhla na konci května. 
Jinak výravští hasiči podnikali obvyklé 
akce, jako pořádání Hasičského plesu, který 
se konal 12. února v Libřicíh. Také proběhl 
sběr železného šrotu a papíru. Jedinou 
každoroční akcí, která se v roce 2016 
nekonala, byl Výravský Terracup, který 
byl vzhledem k situaci po povodni zrušen 
a posezení nejen pro hasiče, které se konalo 
vždy po Terracupu, bylo přeloženo na 
začátek července do hospody U Hrubých. 
Posezení proběhlo jako společná akce SDH 
a obce. S naší historickou T 805 jsme se 
zúčastnili oslav 135 let od založení Sboru 
dobrovolných hasičů v Černilově. V září 
jsme pak byli s Tatrou v Pardubicích na akci  
Retroměstečko.

SDH Výrava má v současnosti 63 členů, 
z toho 54 mužů a 9 žen, mladých hasičů 
do 18 let je 12. Tím, že přibylo mladších 
členů, se snížil náš průměrný věk na 42 let. 
Nejstaršímu hasiči je 82 let a nejmladšímu 
je 7 let.

Koncem roku 2016 bylo po určité 
diskusi rozhodnuto, že bude zakoupena 
starší cisternová automobilová stříkačka 
od obce Černilov. Jedná se o CAS 25 
Liaz. Díku tomu bude JSDH  v případě 

mimořádných událostí akceschopnější. 
Dále bylo pořízeno další nové vybavení 
v podobě obleků, rukavic atd. Takže lze 
konstatovat, že naše jednotka je slušně 
vybavená.

Jednotka požární ochrany byla  
v roce 2016 povolána především  
k povodni, kterou vyvolal neobvykle 
intenzivní déšť v sobotu 28. května 
odpoledne. Povodeň napáchala škody ve 
34 obytných domech, 53 dalších objektech 
a u 50 studní proběhly čisticí práce. Zásahu 
při povodni se zúčastnily profesionální 
sbory z Hradce Králové a Jaroměře 
a jednotky SDH  Černilov, Libran- 
tice, Plačice, Třebeš, Malšova Lhota 
a Malšovice. Postupně ještě JSDH 
Březhrad, Plácky a Libřice. Zásah 
probíhal od soboty až do středy 1. 
června, ale i poté členové SDH pomáhali  
s odklízením následků povodně. V sobotu 
28. května se jednalo především o záchranu 
osob uvězněných kulminující vodou v 
jednotlivých domech, ale i o záchranu 
zvířat. Dále bylo potřeba zprůchodňovat 
vodní tok pod jednotlivými mosty v obci a 
monitorovat stav vody. 

V neděli se začalo již s likvidací 
následků, odstraňování nánosů bahna, 
čerpání sklepů atd. Byla také vyžádána 
pomoc psychologa od HZS HK. Postupně 
byly zatopené domy čištěny a vyklízeny. 
Obec byla rozdělena na několik úseků, 
které byly přiděleny jednotlivým sborům.  
ZDV Výrava poskytlo potřebnou techniku 
na odvoz zničeného materiálu. Následky 
povodně byly pro mnoho spoluobčanů 
opravdu katastrofální a doufejme, že se 
něco podobného už nebude opakovat.

To, co našemu sboru dělá v poslední 
době radost, je činnost mladých hasičů. Zde 
patří poděkování členům, kteří se mládeži 
věnují. Tato činnost probíhá ve spolupráci 
s SDH Libřice k oboustranné spokojenosti. 
Děti z Výravy i Libřic se připravují na 
hřišti ve Výravě a v zimním období mají 
schůzky na obecním úřadě, kde získávají 
i teoretické znalosti. Děti startovaly na 
devíti soutěžích, kde dosahovaly slušných 
výsledků, často i těch nejlepších. Družstvo 
starších bylo 4 x na prvním místě a družstvo 
mladších dětí bylo jednou na místě prvním. 
Také je potřeba poděkovat Obci Výrava a 
sponzorům za podporu. Filip Krejča
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soupeřům Libřic 139 gólů! V letech 1967 
– 1975 bylo sehráno celkem 253 zápasů, 
z toho vítězných 113, prohraných 75, 
nerozhodných 65, s aktivním poměrem 
branek 630:536.

Zakládající členové z roku 1926 – 
Josef Dušek, JUDr. Václav Špatenka, 
Josef Pech a Karel Drahorád obdrželi 
od ˇUstředního výboru ČSTV čestné 
odznaky za dlouholetou činnost. 
Odpoledne pak na hřišti za školou bylo 
sehráno přátelské utkání s jedenáctkou 
internacionálů Spartak Hradec Králové. 
Proti bývalým „ligistům“ libřičtí 
nastoupili v sestavě: Janeček – Kalenda, 
Kykal, Rulf, Zavadský, Král, Kovačevitý, 
Desenský, Budinský, Mencl, Černý, 
Kulturák, Ducháček, Karabinoš, Dostál 
P., Rychtera a J. Jedinák. Hradečtí vyhráli 
11:2, když jejich branky stříleli Šuranský 
(7), Michálek (2), Malík a Buranský. Za 
Slávii Desenský a Král. Přihlíželo 300 
diváků! Po zápase se konala beseda s hráči 
Spartaku. Líbila se jim výstavka trofejí a 
kronika Slávie. 

V tomto roce přestoupil Z. jedinák 
do Sokola České Meziříčí, z Černilova 
přišel Mirek Kudyvejs, z Třebše J. 
Machatý a z letiště voják z povolání J. 
Král, který se uvedl v přáteláku proti 
GRADU HK třemi brankami. Další 

ročník IV. třídy jsme začali impozantním 
způsobem. Ve Stěžerách výhra 6:2, na 
Čechii HK 6:1, s Jeníkovicemi 6:1,  
v Cerekvici 1:0, se Syrovátkou 2:1,  
v Kuklenách 3:0, s Dobřenicemi 3:2, na 
Novém Hradci Králové 0:1 (Desenský) 
a poslední utkání podzimní části – derby  
s Černilovem jsme vyhráli 3:0 (J. Jedinák 
2, Kudyvejs). V podzimní tabulce vedeme 
bez ztráty bodu! Počet utkání a góly  
v roce 1976: Desenský 26/18, Budinský 
25/12, Král 10/9. Nejvíce utkání sehrál  
Jarda Rulf – 28.

V únoru a březnu 1977 se uskutečnil 
první ročník Memoriálu Mirka Dostála. 
1. Sokol Dolany, 2. DP HK, 3. Libřice,  
4. Jeníkovice, 5. Černilov.

2. dubna se v Libřicích odehrál turnaj I. 
kola Zlatého poháru Zemědělských novin: 
1. JZD Chroustovice (okr. Chrudim), 2. 
JZD Lhota pod Přeloučí, 3. STS Rychnov 
nad Kněžnou, 4. JZD Háje Smržov.

9. května – Bronzový pohár 
Zemědělských novin – Potěhy, okr. Kutná 
Hora: 1. JZD Potěhy, 2. Drůbežárny 
Černožice, 3. JZD Pilníkov, 4. JZD 
Smržov.

V jarních zápasech IV. třídy jsme ani 
jednou neprohráli – poslední tři zápasy: 
v Syrovátce 2:2, s Kuklenami doma 2:2, 
s Novým HK B doma 8:2 a o bod před 

Syrovátkou jsme postoupili do III. třídy!
11. srpna jsme sehráli s účastníkem I.B 

třídy Lokomotivou HK na jeho škvárovém 
hřišti přátelák s těsnou prohrou 2:3, když 
náš Král nedal pokutový kop. Novým 
vedoucím mužstva, resp. trenérem je J. 
Jedinák, když Jiří Budinský dostal na 
starost mužstvo žáků ve složení: Budinský 
J., Hofman M., Jandejsek A., Jedinák 
J., Hlavsa J., Panenka Vl., Machač M., 
Hrubý P., Hlavsa L. – Výrava, Hejcman 
J., Vrabec V., Prouza A. – Lejšovka, 
Rohlena P., Štefan P., Štefan J., Sardel 
M., Sedláček J., Hofman J., Janáček L. – 
Smržov, Šimek P. – Hubíles.

Zápasy podzimní části – muži: ve 
Skřivanech 1:2, s Probluzí 2:2, s Novým 
Bydžovem B 3:2, v Převýšově 1:3,  
s Červeněvsí 2:0, v Lužci 4:3, s Praskačkou 
1:5, ve Velichovkách 1:6, s FOMA HK 
4:2, v Nepolisech 1:2. V tabulce zatím na 
9. místě. Střelci v roce 1977: J. Král 23, J. 
Desenský 13, M. Jakubík 8.

Žáci: s Malšovicemi N 3:1 (Hrubý 
2, Vrabec), se Slávií HK 1:1 (Hrubý), 
na Rudé Hvězdě HK 0:1 (Vrabec),  
v Malšovicích 2:1 (Jedinák, Hrubý), na 
Slávii HK 0:1, s RH HK 1:0 (Jedinák). 
Žáci po podzimu o bod druzí za RH HK.

Pokračování příště.
Kronikář Slávie Libřice Josef Jedinák
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Během adventu jsme se, jako Místní 
knihovna v Černilově, již popáté zapojili 
do projektu Krabice od bot – www.
krabiceodbot.cz. Smyslem tohoto 
projektu je připravit anonymní dárky pro 
děti ze sociálně slabých rodin a udělat jim 
tak o vánocích radost. S touto myšlenkou 
před pěti lety přišel evangelický farář 
Mikuláš Vymětal a oslovuje v naší 
republice více a více lidí. Během adventu 
2016 fungovalo po celé republice již 47 
sběrných míst a dárky dostalo 9 923 dětí. 
Díky mnohým a mnohým z vás jsme, 
ve spolupráci s Evangelickým sborem 
v Jaroměři-Semonicích, shromáždili 
tentokrát celkem 328 dárků pro děti ze 
sociálně slabých rodin. Byla to krásná 
podívaná! Jeden dárek krásněji zabalený 

než druhý! Hezkou balíkovou zásilku na 
své předvánoční poradě v Knihovně města 
Hradce Králové zabalily také ředitelky a 
vedoucí knihoven okresu Hradec Králové. 

Dárky od vás, přes nás, pak putovaly 
k dětem a maminkám z Azylového 
domova Charity České republiky  
v Náchodě, do Integračního azylového 
střediska Ministerstva vnitra, k dětským 
návštěvníkům Diakonie Českobratrské 
církve evangelické, nízkoprahového 
střediska Milíčův dům v Jaroměři a 
kontaktního centra v Josefově a ještě 
k žákům Základní školy speciální a 
obyvatelům dětského domova v Jaroměři.  
A dárky opravdu velmi potěšily ty, kterým 
byly výsledně určeny. Všem štědrým 
dárcům, kteří k nám vozili dárky z oblasti 

od Pardubic až po Náchod moc a moc 
děkujeme!

V Událostech ČT ze dne 18.12. 2016 
byl odvysílán krátký celorepublikový 
příspěvek o projektu Vánoční krabice. 
Naleznete jej od 34.minuty záznamu. 
Fotografie z přípravy vánočních krabic 
2016 najdete na knihovnacernilov.rajce.
net. Jana Žárská

Poděkování za vánoční krabice 2016

Jarní a velikonoční zboží, perníčky, pomlázky, biosirupy, 
šperky, patchwork, květiny, kraslice, kavárnička a další...

Vstupné dobrovolné
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KARNEVAL NA LEDĚ V LIBNÍKOVICÍCH

ZPÍVÁNÍ POD ROZHLEDNOU MIKULÁŠ V LEJŠOVCE




